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KUNSZENTMÁRTON VÁROS

ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

2019. április 25-én tartott   soros nyílt     ülésének  

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E

Tartalom:

12/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
az  önkormányzat  és  intézményei  2018.  évi  költségvetése 
végrehajtásáról  és  a  költségvetési  maradvány 
megállapításáról

13/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
az  önkormányzat  tulajdonában  álló  lakások  és  nem  lakás 
céljára  szolgáló  helyiségek  bérletéről  és  elidegenítéséről 
szóló 35/2013 (IX.13.) önkormányzati rendelet módosításáról

14/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
a  Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Szervezeti  és 
Működési  Szabályzatáról  szóló  6/2015.(III.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

15/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
a  szociális  gondoskodás  helyi  szabályairól  szóló  1/2017. 
(I.27.) önkormányzati rendelet módosításáról

16/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
Kunszentmárton Város Önkormányzata közterületi térfigyelő 
kamera rendszeréről

128/2019.(IV.25.) határozat a  Képviselő-testület  2019.  április  25-i  nyílt  ülése 
napirendjének jóváhagyásáról

129/2019.(IV.25.) határozat két ülés közötti eseményekről

130/2019.(IV.25.) határozat a  Kunszentmártoni  Rendőrkapitányság  2018.  évi 
beszámolójának elfogadásáról

131/2019.(IV.25.) határozat a Városi Polgárőr Egyesület 2018. évi beszámolójáról



132/2019.(IV.25.) határozat a 2019.évi tartalékok terhére benyújtott igényekről

133/2019.(IV.25.) határozat a  Kunszentmárton  2035  helyrajzi  számú  ingatlan 
megvásárlásának előkészítéséről

134/2019.(IV.25.) határozat Az  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetéséből  nyújtott 
támogatásokról szóló tájékoztató elfogadásáról

135/2019.(IV.25.) határozat a  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatok  2018.  évi 
ellátásáról

136/2019.(IV.25.) határozat a  helyi  adóbevételek  teljesüléséről  szóló  tájékoztató 
elfogadásáról

137/2019.(IV.25.) határozat a  2018.  évi  belső  ellenőrzésről  szóló  éves  jelentés 
elfogadásáról

138/2019.(IV.25.) határozat a civil szervezetek részére kiírt pályázatról

139/2019.(IV.25.) határozat a település  környezetvédelméről  és  a  parlagfű,  valamint 
más allergén gyomnövények irtásáról és visszaszorításáról 
szóló  25/2015.(X.30.)  önkormányzati  rendelete 
módosításáról

140/2019.(IV.25.) határozat Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  közterületi 
térfigyelő  kamera  rendszerének  adatkezelési 
szabályzatáról

141/2019.(IV.25.) határozat a  BÁCSVÍZ Zrt.-vel  kötött  üzemeltetési  szerződés  VII. 
számú módosításáról

142/2019.(IV.25.) határozat A GVOP-4.4.2.  pályázat  keretében  megvalósított  széles 
sávú  távközlési  kábelhálózat  értékesítéséről  szóló 
27/2019.(I.31.) határozat módosításáról

143/2019.(IV.25.) határozat Sárközi  György  képviselő  sportszervezői  megbízásáról 
szóló előterjesztés napirendről történő levételéről

144/2019.(IV.25.) határozat a  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  és  a 
Kunszentmártoni Ipari Park Kft. közötti  – a Körös parti 
kishajó  kikötő  üzemeltetésére  vonatkozó  –  üzemeltetési 
szerződésről

145/2019.(IV.25.) határozat a  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  és  a 
Kunszentmártoni  Vízi  Szabadidős  Egyesület  közötti  – 
víziturisztikai  eszközök fenntartásáról  és üzemeltetéséről 
szóló – megállapodásról

146/2019.(IV.25.) határozat a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. kérelméről



147/2019.(IV.25.) határozat Az Ipari Park területének belterületbe vonásáról

148/2019.(IV.25.) határozat 2019. évi bírósági ülnökök választásáról

149/2019.(IV.25.) határozat Dr. Réthelyi Miklós Kunszentmárton – gyermekszemmel 
című könyvének rendeléséről

150/2019.(IV.25.) határozat a MÁV Pályavasúti Területi Igazgatóság kérelméről

151/2019.(IV.25.) határozat Binder  Ottó  emlékkonferencia  lebonyolításához  történő 
hozzájárulásról

152/2019.(IV.25.) határozat a  303/2018.(X.25.)  önkormányzati  határozat 
módosításáról

153/2019.(IV.25.) határozat Tündérmajor Állatvédő Egyesület támogatási kérelméről

154/2019.(IV.25.) határozat A  Fiatal  Családosok  Klubja  Egyesület  névhasználati 
kérelméről

155/2019.(IV.25.) határozat a  Kunszentmárton  Köztársaság  tér  1.  számú  ingatlanra 
vonatkozó székhelyhasználati hozzájárulásról

156/2019.(IV.25.) határozat a városi honlap design tervezéséről

157/2019.(IV.25.) határozat a  lejárt  határidejű  határozatok  végrehajtásáról  szóló 
tájékoztató elfogadásáról

. - . - . - . - . - . -. - . - . - . - . - . - . - .



KSZ/280-10/2019

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült Kunszentmárton Város Önkormányzata Képviselő-testületének
2019. április 25-én tartott soros nyílt ülésén.

Helyszín: Városháza Tanácskozóterme

Jelen vannak: Wenner-Várkonyi Attila polgármester,
Fazekas János alpolgármester,
Dr. Fazekas Margit,
Gácsiné Bozsik Magdolna,
Imrei István,
Jauernik István,
Sárközi György,
Szabó Zoltán – képviselők.

Dr. Hoffmann Zsolt – jegyző,
Dr. Péter Zsuzsanna – aljegyző,

Dobáné Szabó Julianna – osztályvezető,

Dr. Bodor Brigitta Tímea – a Kunszentmártoni Járási Hivatal vezetője,
Simon Imre – r. alezredes, kapitányságvezető,
Szitár Ferenc – r. ezredes rendőrségi főtanácsos rendészeti rendőr főkapitány helyettes,

Katona Zsolt, Veres Margit Terézia – intézményvezetők,
Hegedűs Krisztián – a Kunszentmártoni Általános Művelődési Központ képviseletében,

Imrei László – a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. ügyvezetője,
Herczeg Renáta – a Kunszentmártoni Hírlap képviseletében, 
és a Körös TV.

Távolmaradását bejelentette: Dr. Szabó Péter – képviselő.

Wenner-Várkonyi  Attila  polgármester  köszönti  a  megjelenteket,  megállapítja,  hogy  az  ülés 
határozatképes, mert a megválasztott 9 képviselő közül 8 fő jelen van, megnyitja azt. 

Wenner-Várkonyi Attila polgármester javaslatot tesz a meghívó alapján a tárgyalandó napirendre.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:
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128/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Képviselő-testület 2019. április 25-i nyílt ülése napirendjének jóváhagyásáról

Kunszentmárton Város Önkormányzati Képviselő-testülete a 2019. április 25-i nyílt ülésének napirendi 
pontjait és azok sorrendjét az alábbiak szerint hagyja jóvá:

1./ Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, tárgyalásokról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

2./ Beszámoló a Kunszentmártoni Városi Rendőrkapitányság 2018. évi munkájáról
Előadó: Simon Imre r.alezredes, kapitányságvezető

3./ Beszámoló a Városi Polgárőr Egyesület 2018.évi munkájáról
Előadó: Dr. Barath Éva elnök

4./ Beszámoló az önkormányzat 2018. évi költségvetés végrehajtásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

5./ Előterjesztés a 2019.évi tartalékok terhére benyújtott igényekről.
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

6./ Tájékoztató az Önkormányzat 2018. évi költségvetéséből nyújtott támogatásokról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

7./ Előterjesztés a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2018. évi ellátásáról
Előadó: Dr. Hoffmann Zsolt jegyző

8./ Tájékoztató a 2019. évi helyi adóbevételek alakulásáról
Előadó: Dr. Hoffmann Zsolt jegyző

9./ Előterjesztés a 2018. évi belső ellenőrzésről szóló éves jelentés elfogadásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

10./ Előterjesztés a civil szervezetek részére kiírt pályázatról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

11./  Előterjesztés  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  Képviselő-testületének  a  település 
környezetvédelméről és a parlagfű, valamint más allergén gyomnövények irtásáról és visszaszorításáról 
szóló 25/2015.(X.30.) önkormányzati rendelete módosításáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

12./ Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek 
bérletéről és elidegenítéséről szóló 35/2013 (IX.13.) önkormányzati rendelet módosításáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

13./  Előterjesztés Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról 
szóló 6/2015.(III.27.) önkormányzati rendeletének módosításáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

- 5 -



14./  Előterjesztés  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  Képviselő-testületének  a  szociális 
gondoskodás helyi szabályairól szóló 1/2017.(I.27.) önkormányzati rendeletének módosításáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

15./ Előterjesztés Kunszentmárton Város Önkormányzata közterületi térfigyelő kamera rendszeréről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

16./  Előterjesztés Kunszentmárton Város Önkormányzata  közterületi térfigyelő kamera rendszerének 
adatkezelési szabályzatáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

17./ Előterjesztés a BÁCSVÍZ Zrt.-vel kötött üzemeltetési szerződés VII. számú módosításáról 
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

18./ Előterjesztés a GVOP-4.4.2. pályázat keretében megvalósított széles sávú távközlési kábelhálózat 
értékesítéséről szóló 27/2019.(I.31.) határozat módosításáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

19./ Előterjesztés Sárközi György képviselő sportszervezői megbízásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

20./ Előterjesztés a Kunszentmárton Város Önkormányzata és a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. közötti 
– a Körös parti kishajó kikötő üzemeltetésére vonatkozó – üzemeltetési szerződésről

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

21./  Előterjesztés  a  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  és  a  Kunszentmártoni  Vízi  Szabadidős 
Egyesület közötti – víziturisztikai eszközök fenntartásáról és üzemeltetéséről szóló – megállapodásról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

22./ Előterjesztés a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. kérelméről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

23./ Előterjesztés az Ipari Park területének belterületbe vonásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

24./ Előterjesztés 2019. évi bírósági ülnökök választásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

25./  Előterjesztés  Dr.  Réthelyi  Miklós  Kunszentmárton  –  gyermekszemmel  című  könyvének 
rendeléséről

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

26./ Előterjesztés a MÁV Pályavasúti Területi Igazgatóság kérelméről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

27./ Előterjesztés Binder Ottó emlékkonferencia lebonyolításához történő hozzájárulásról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester
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28./  Előterjesztés  Szabó  Sándor  „…  mindenki  csak  az  elpusztulásra  gondolt…”  Kunszentmártoni 
honvédek  az  első  világháborúban  című  könyv  megjelenéséhez  szükséges  támogatás  jogcímének 
meghatározásáról

Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

29./ Előterjesztés Tündérmajor Állatvédő Egyesület támogatási kérelméről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

30./ Előterjesztés a Fiatal Családosok Klubja Egyesület székhelyhasználati kérelméről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

31./ Előterjesztés a városi honlap design tervezéséről
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

32./ Tájékoztató a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila  polgármester

33./ Egyéb kérdések

Erről értesül:  - Képviselő-testület tagjai 
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző

Az 1. napirendi pont tárgyalása:

Wenner-Várkonyi Attila az előterjesztést kiegészíti az alábbiakkal:
Április 23-án:

• Vezetői megbeszélést tartottam.
• Részt  vettem  a  Kunszentmártoni  Csengedi  Hímzőkör  által  rendezett  “REKVIEM”  című  

emlékkiállítás megnyitóján a József Attila Könyvtárban.
•  Részt vettem az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság ülésén.

Április 24-én:
• Részt vettem az Ügyrendi, Civil kapcsolatok és Közművelődési, az Egészségügyi és Szociális,  

valamint a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság ülésein.
 
Április 25-én:

• Közterületi fogadóórát tartottam.
•   Ezen a napon tartottuk a soros Képviselő-testületi ülésünket.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

129/      2019 .      (IV.25.) határozat  
két ülés közötti eseményekről

Kunszentmárton  Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Wenner-Várkonyi  Attila  polgármester 
két ülés közötti eseményekről tartott tájékoztatóját elfogadja.
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Erről értesül:  - Képviselő-testület tagjai 
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző

A 2. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság megtárgyalta a beszámolót. 
Nagyon színvonalasan összeállított az anyag. Jelentősen nőtt a településen a közbiztonság. A lakosok 
relatív biztonságérzete szintén növekedett. A bizottsági tagok a közlekedésbiztonság javítását emelték 
ki,  mint  javítandó  feladatot.  A  megelőzésre  próbálják  meg  helyezni  a  hangsúlyt.  Szóba  jött,  hogy 
hasonlóan a megyeszékhelyhez, nagyobb településekhez, már jelenlévő helyi bűnmegelőzési stratégiát 
szeretne kidolgozni az önkormányzat. A bizottság egyhangúlag támogatta a beszámoló elfogadását.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy a stratégia kidolgozása folyamatban van. Kéri majd a Megyei 
Rendőrkapitányság  segítségét  majd  a  kamerarendszer  online  bekötéséhez,  hogy  milyen  technikai, 
jogszabályi feltételei vannak annak, hogy amit itt látnak, azt élőben, azonnal lássa a rendőrség is. Óriási 
dolog lenne és nagy előrelépés.

Simon  Imre elmondja,  hogy  a  beszámoló  alapján  is  elmondható,  hogy  a  Kunszentmártoni 
Rendőrkapitányság  a  rendelkezésre  álló  anyagi,  technikai  és  humán  erőforrások  kihasználásával 
végrehajtotta a 2018. évi feladatait, megvalósította a célkitűzéseit. Elmondhatja, hogy eredményes évet 
zártak, melyet  mi sem bizonyít  jobban, hogy Megyei Rendőrfőkapitányság a munkájukat kivételesre 
értékelte, ugyanúgy mint tavaly. A regisztrált bűncselekmények száma tovább csökkent a településen 
171-ről 116-ra. A jövőben az a céljuk, hogy 100 alá csökkentsék ezt. A rablással kapcsolatban lehet 
kicsi anomália,  hogy hogyan lehet  100%-os a felderítettség mikor nem történt ilyen  bűncselekmény 
2018-ban.  Ez  úgy  lehet,  hogy  a  statisztikájuk  utánkövető  rendszer.  Javultak  a  nyomozati 
eredményességi  mutatók,  valamint  a  felderítési  eredményességi  mutatók  is.  Az elmúlt  9  év legjobb 
eredményeit produkálták. Balesetek száma viszont nőt. Nagy erőket fektetnek be a közlekedésbiztonsági 
helyzet javítására. Különféle helyi és központilag elrendelt fokozott ellenőrzéseket hajtottak végre. Van 
még mit tenni a javításra. Ezért  a Városi Balesetmegelőzési Bizottság munkájába próbáltak bevonni 
minél több településről minél több embert, iskolákat, különféle intézményeket. Visszás érzése van, mert 
ugyanaz a 10-15 ember folytatja a munkát hiába küldtek ki 30-40 meghívót. Kunszentmárton kivétel, 
mert több emberrel is képviselteti magát, de vannak olyan települések aki egyáltalán nem delegálnak 
egyetlen főt sem. 
2018-ban  körzeti  megbízotti  státuszuk  fel  volt  töltve,  de  utána  a  kolléga  visszament  Csongrádra. 
Negyedik  hó  elsejével  új  kolléga  került  áthelyezésre  a  Kunszentmártoni  Rendőrkapitányság 
állományába.
Továbbra is fontos a fellépés az illegális migráció ellen. 
Köszönetet nyilvánít a kamerarendszer kiépítésért a polgármester úrnak és Képviselő-testületnek. Azt 
gondolja,  hogy példaértékű  ez  a  beruházás.  Köszönetet  mond  az  együttműködésért  a  Polgármesteri 
Hivatalnak,  az  Önkormányzatnak,  a  Képviselő-testületnek,  a  Polgárőrségnek,  az  Oktatási,  Sport  és 
Közbiztonsági Bizottságnak és a civil szervezeteknek. 

Szitár  Ferenc tolmácsolja  Dr.  Urbán  Zoltán  r.  dandártábornok,  rendőrségi  főtanácsos  és  címzetes 
egyetemi docens személyes jókívánságait és üdvözletét. Karcagra tart éppen egy hasonló testületi ülésre. 
Azért részesítette most előnyben Karcagot, mert tegnapelőtt került ott átadásra az egymilliárd forintos 
beruházás  ami  az  új  rendőrkapitányság  épületében  fizikai  valójában  átadásra  került.  Köszönetét  és 
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háláját tolmácsolja a dandártábornok úrnak a konstruktív együttműködésért, amit 2018-ban a Képviselő-
testület, polgármester úr és a hivatal minden egyes dolgozója tanúsított a rendvédelmi szerv irányába. A 
munka kivételesre lett értékelve. Hova tovább? Ezt a szintet kell fenntartani és mindenki elégedett lesz. 
Hiszi és vallja azt, hogy a városban, a településen rend és biztonság uralkodik és élhetőek a települések. 
Minél  kevesebb  a  bűncselekmény  annál  jobb.  Közlekedésbiztonságról  annyit  mond,  hogy  ma 
Magyarországon a KSH adatai szerint 1961-ben 90.000 gépjármű közlekedett, és 622 halálos baleset 
volt, most 4,3 millió jármű van és ugyancsak 600 körüli a baleseti szám. Hatványozottan megnőtt a 
gépjárműpark és mégis tudják tartani, hogy ne haljanak meg többen az utakon. Az unió fehér könyv 
vállalása szerint 2050-re az unió közútjain senki nem halhat meg közúti balesetben. Hiszi és vallja, hogy 
a közlekedés biztonsága terén az állampolgárok jogkövető magatartása elengedhetetlen. Nemrég passzív 
biztonsági  elemeknek,  berendezéseknek  használatának  volt  az  ellenőrzés,  három  napig  tartott,  648 
ember  nem volt  bekötve.  25  km/h-ás  frontális  ütközésnél  1000 kg hat  a  kormányra.  Lehetetlenség 
megtartani. Húsvét hétvégén 95 ember volt aki ittasan vezetett. Ezzel nem azt akarja mondani, hogy 
nem rajtuk múlik és áthárítaná a felelősséget az állampolgárokra, hanem szerette volna szimbolizálni, és 
megjeleníteni  azt  a  képet,  hogy amíg  a  tudatos  nevelés  területén  nem jutnak el  odáig  az  óvodába, 
iskolába,  hogy a gyerekeiknek  fontos  lesz majd  a  kresz,  a  közlekedésbiztonság,  fontos  lesz  a  saját 
biztonságuk. Szülőknek fontos lesz a gyerek biztonsága.  Csinálják az iskola prizma programot,  100 
kerékpárból több mint 70 nem felel meg a kresz előírásainak. Van olyan gyerek aki úgy közlekedik 
kerékpárral, hogy nincs fék rajta, és ha megkérdezik, hogy hogyan engedte el őket a szülő, akkor azt 
mondja, hogy azt mondták neki, hogy tegye le a lábát úgy is meg lehet állni. Azt gondolja, hogy van 
még  dolguk.  Hiszi  és  vallja,  hogy  úgy  ahogy  a  közbiztonság,  úgy  a  közlekedésbiztonság  is 
össztársadalmi produktum eredménye. Hiszi és vallja, hogy ezek a törekvések nem halnak el, még akkor 
se ha kevés az érdeklődés bizonyos fórumokon. Bízik abban, hogy nem egy negatív esemény sorozat, 
vagy egy negatív  bűncselekmény  sorozat  fogja  kiváltani,  hogy felkelti  az  emberek  érdeklődését  és 
figyelmét. Kéri a beszámoló támogatását.

Dr. Fazekas Margit elmondja, hogy tudja, hogy létszámprobléma van és nem lehet annyi rendőr kint az 
iskolák környékén és forgalmasabb helyeken, mint ahogy régebben látták, ezért is tartja fontosnak, hogy 
a testület úgy döntött, hogy a térfigyelő kamerákat elhelyezzék. Fontosnak tartja azt a kezdeményezést, 
hogy ezt valahogy majd össze tudják kapcsolni a rendőrséggel, hogy lássák. Mindenképp azt tanácsolná, 
hogy ezt érjék el és olyan helyekre tegyenek kamerákat, ahol a közlekedésbiztonságát segítenék elő. 
Figyelmet szeretne felhívni a Penny parkolóra, ott a gyalogosok és autósok közlekedése tragédia, de 
nagyobb gond, hogy a behajtani tilos tábla ellenére szemrebbenés nélkül nagy sebességgel behajtanak, 
az már abszurd. Ilyen helyekre gondolt kamera elhelyezés szempontjából, mert ezáltal a közbiztonságot 
elő tudnák segíteni, tudnák növelni.

Szitár  Ferenc elmondja,  hogy  a  Magyar  Rendőrség  átállt  a  Tevékenység  Irányítási  Központ 
működésével  egy  egységes  segélyhívó  rendszerre.  Kettő  hívásfogadó  központ  van  Miskolc  és 
Szombathelyen, oda érkeznek be a hívások és onnan továbbítják tovább azt. Ezzel kiküszöbölték, hogy 
több mint  4  millió  rosszindulatú  hívást  a  rendőröknek kelljen kezelni.  Továbblépve a  Tevékenység 
Irányítási  Központ Szolnokon van, ahol alkalmas volt  a térfigyelő  rendszer,  annak érdekében, hogy 
lássák alkalmassá tették a saját rendszerüket, hogy bármilyen számú kamera képét fogadja. Jelen állás 
szerint több pályázat is fut országos szinten a belügy részéről. Javasolja, hogy figyeljék a pályázatokat.  
Javasolja,  hogy  az  általa  kiközölt  műszaki  paramétereknek  megfelelő  kamerarendszert,  illetve  a 
szükséges  sávszélesség  vonatkozásába  végezzék  a  beruházásokat  és  a  fejlesztéseket,  mert  csak  azt 
tudják majd fogadni, ami a rendszerükkel kompatibilis. Nem tudja milyen költségvonzata van, de ha 
csak a három legfrekventáltabb kamerát és utána bővítik a költségvetési forrás függvényében, akkor az 
már jónak mondható.  Maga a tilosban történő, vagy a kötelező haladási irány megsértésével történő 
behajtás közigazgatási bírság hatálya alá esik, 50.000,- Ft fix bírság. De abban az esetben tudja csak 
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érvényesíteni, hogyha a rendőr a helyszínen van és intézkedik. A kamera képe nem lesz elég, kiküldi a 
nyilatkozatot és az nyilatkozni fog, hogy nem tudja ki vezetett, és meg kell szüntetnie az eljárást, egy 
felesleges procedúrának tette ki magát. Ez így erre nem alkalmas. Javasolja kapitány úrnak, hogy adott  
időszakokban a parkoló ellenőrzésére kerítsenek sort. Bár ha ott van a rendőr, akkor nem fognak úgy 
behajtani.  Civil  járműből  tudják  rögzíteni  a  jogsértés.  Ami  egyébként  nagy  felháborodást  keltett 
országosan is, amikor elkezdtek civil járműből sebességet mérni. Hogy mit képzelnek, hogy bujkálnak. 
A legnagyobb sebesség amit így mértek a 4-es főúton az 207 km/h egy holland állampolgár részéről. 
207 autópályán is  sok. A kamerarendszert  támogatják,  a bemeneti  oldal  nyitott  és az önkormányzat 
fejlesztésének  függvényében  bármennyi  képet  tudnak  fogadni  amit  pénzügyileg,  gazdaságilag  tud 
finanszírozni az önkormányzat.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  erre  fognak  törekedni,  hogy  ezt  megvalósítsák  és  a 
lehetőségekhez képest a kamerarendszert bővítik. Köszönetet nyilvánít a rendőrkapitányság munkájáért, 
nagyon  jó  a  kapcsolat.  Örülnek  az  eredményeknek,  de  ez  pont  az  a  speciális  terület,  hogy  kicsit 
lazítanak,  akkor rögtön rosszabbak az eredmények.  Ezt  tartani  kell.  Az emberek életében az anyagi 
biztonság, a létbiztonság után a közbiztonság az első. Köszöni a munkát és számíthatnak rájuk.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

130/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmártoni Rendőrkapitányság 2018. évi beszámolójának elfogadásáról

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kunszentmártoni Rendőrkapitányság 
2018. évi munkájáról szóló beszámolót megtárgyalta és azt elfogadja.

A  Képviselő-testület  köszönetét  fejezi  ki  a  Rendőrkapitányság  vezetőjének  és  állományának  a 
Kunszentmárton Város közbiztonsága érdekében kifejtett tevékenységéért.

Erről értesül: Képviselő-testület
Kunszentmártoni Rendőrkapitányság

Szitár Ferenc és Simon Imre elhagyják az Üléstermet.

A 3. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság megtárgyalta a beszámolót. 
Több dolog is felmerült. Egy támogatói csekk került kiosztásra, hogy aki szeretné anyagilag támogatni  
őket az megteheti. Felmerült a kommunális adókedvezmény a 150 óránál nagyobb szolgálatot teljesítő 
polgárőrök részére, beszélték, hogy amikor bevezették a kommunális adót, akkor ők kérték, hogy ez ne 
legyen,  mert  sokszor  nem  ők  a  tulajdonosok.  Beszámoltak  a  lovasegység  felállításának  tervéről, 
hamarosan hadrendbe is állnak. Több mint 10 fővel fognak megjelenni, ez országosan is a legnagyobb 
polgárőr lovasegység. Nagy problémájuk a gépjármű vásárlás, az évi 400.000,- Ft támogatáson felül erre 
szeretnének fordítani. A PGB elnöke válaszolt is a kérdésre, hogy természetesen erre van lehetőség. 
Érkezett egy felajánlás is a gépjárművel kapcsolatban. 

Imrei István tudja, hogy milyen nehéz helyzetben van a polgárőrség, azt is tudja, hogy nagyon sokat 
dolgoznak városszerte, ő felajánlott a gépkocsivásárláshoz 500.000,- Ft-ot. 
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Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság a beszámolót megtárgyalta 
és elfogadásra javasolja.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  jól  működik  a  csapat,  ő  is  tagja.  Holló  István  szellemi 
munkásságát,  tevékenységét  nagyon  szépen  átvette  Dr.  Barath  Éva,  aki  tavaly  áprilistól  az  elnök. 
Növekedett  is  a  létszám  és  a  tevékenységi  területet  is  bővíteni  szeretnék.  Maximális  elismerés  a 
részükre, csak így tovább.

Jauernik István fontosnak tartja, hogy elhangozzon, hogy a közbiztonság helyzetéről az, hogy olyan 
számok vannak amiről a rendőrség beszámolt annak egy része azért a polgárőrök tevékenységének is 
köszönhető. Nem döntően, de biztos, hogy hozzájárult az ő tevékenységük is. 

Wenner-Várkonyi Attila egyetért vele.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

131/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Városi Polgárőr Egyesület 2018. évi beszámolójáról

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városi Polgárőr Egyesület 2018. évi 
munkájáról szóló beszámolót megtárgyalta és azt elfogadja.

A  Képviselő-testület  köszönetét  fejezi  ki  a  Polgárőr  Egyesület  vezetőjének  és  állományának  a 
Kunszentmárton Város közbiztonsága érdekében kifejtett tevékenységéért.

Erről értesül: Képviselő-testület
Városi Polgárőr Egyesület Kunszentmárton

A 4. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal elfogadásra 
javasolja  az  előterjesztést.  Fegyelmezett,  jó  évet  zárnak.  Mintegy  70  millió  Ft  az  ami  most  a 
zárszámadás után rendelkezniük kell.  Ezt  tartalékba teszik,  14 milliót  az általános tartalékba,  és 56 
milliót  a  fejlesztési  tartalékba.  Ez  rajtuk  múló  döntés,  ez  a  javaslat.  A  70  milliónak  annak  a 
következménye,  hogy  az  adóbevételek  kedvezően  alakultak,  Az  év  végi  feltöltésnél  derült  ki 
összességében, hogy az adóbevételek 7%-al, 30 millió Ft-tal több lett mint amit terveztek. Nem mertek 
nagyon bátran tervezni, de alá sem, rendbe volt ez a dolog. A létszámgazdálkodásba vétettek egy közel 
2 milliós  dolgot,  amikor  december elején úgy döntöttek,  hogy a Városgondnokság építsen le  4 főt, 
aminek a végeredménye végkielégítés lett. Nem akartak se végkielégítést fizetni, se úgy leépíteni, hogy 
innen elmenjenek dolgozók. Ez hiba, erre jobban oda kell figyelni ebbe az évbe, hogy ebbe az évbe 
ilyent ne kövessenek el.  Összességében eredményes volt a 2018. év. A pénzmaradvány felosztásáról 
pedig majd bölcsen kell dönteniük. 

Dr. Fazekas Margit elmondja,  hogy az Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok és Közművelődési Bizottság is 
egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.
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Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  elég  jól  képben  voltak  egész  évben  a  költségvetés 
gazdálkodásáról,  mert  elég  sokszor  tárgyalták  az anyagi  helyzetüket.  Köszöni  a  testület  konstruktív 
együttműködését,  illetve  az  intézményvezetők  konstruktív  hozzáállását,  és  persze  a  Hivatal 
munkatársainak is a segítségét. A továbbiakban is figyelni kell a bevételekre és a kiadásokra.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő rendeletet alkotja:

12/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
az önkormányzat és intézményei 2018. évi költségvetése végrehajtásáról és a költségvetési 

maradvány megállapításáról

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

Az 5. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  egyhangúlag  javasolja  az 
előterjesztés elfogadását módosító javaslattal együtt. A vita tárgya a választáshoz szükséges 2,5 millió 
Ft. A választási költségeket a központi költségvetés állja, itt hozzátesznek, hogy megfelelő színvonalon 
legyen a lebonyolítás tárgyi, személyi feltételei. Az, hogy Kunszentmártonban 10 szavazókör van ez a 
testület döntése. Elmúlt 5 évben többször felmerült ez a kérdés, most a bizottság határozott véleménye 
az volt, hogy az ez évi választások menjenek le így, valószínű jogszabály sem engedné a változtatást, de 
a következő évben változtatni kell. Ezzel biztos jelentős költséget lehet megspórolni. 
Másik, hogy több igény érkezett a tartalékok terhére. Ebből van egy városgondnoksági igény. Szilágyi 
Zoltán műszaki vezető nyugdíjba vonul, helyettest kell találniuk. Megfogalmazta igazgató úr mennyi 
pénzt kérne. A vezetésnek az volt a javaslata, hogy most ne döntsenek még erről mennyi, nézzék meg ki 
lesz az a személy, mert lehet, hogy a Szilágyi Zoltán pénzéért nem kapnak olyan embert. Több napirend 
kapcsán  is  beszélték,  hogy  a  Városgondnokság  vezetői  garnitúráját  erősíteni  kell,  legalább  olyan 
embernek kell  jönni, mint Szilágyi  Zoltánnak, vagy jobbnak. Nem tudják mennyi  pénz kell,  majd a 
későbbiekben majd erre vissza fognak térni.  Ha elfogadják ezt az előterjesztést,  akkor látható,  hogy 
mintegy 6 millió Ft általános tartalék van, abból tudnak még majd gazdálkodni.
A másik az óvodának az igényei. Hány óvodás lesz, hányan iratkoznak be, ez nemsoká ki fog derülni. 
Majd akkor térnek rá vissza. 
Volt  egy fejlesztési  igény is, tanácsnok úr fogalmazta meg már korábban is, hogy az Alkotmány és 
Kossuth utca sarkán lévő ingatlant vásárolják meg. Ez fejlesztési pénzt igényel. Erre a bizottság azt a 
határozati javaslatot tette ami olvasható, hogy készüljön egy előterjesztés, hogy meg lehet venni, hogyan 
lehet  megvenni,  mennyiért  adnák,  mi  az eljárás.  Meg ő hozzátette  személyesen,  hogy milyen  célra 
veszik  meg.  Ha  pénzt  tesznek  bele  tudják  milyen  célra,  ha  jó  célt  tudnak  megfogalmazni,  akkor 
meggondolandó. Visszakerül még. 
A fejlesztési tartalék amiben egyetért a testület, hogy csak fejlesztésre kellene fordítani, az 56 millió Ft-
tal most 132 millió Ft. Ebből kell nekik fedezni azokat a beruházásokat amik nem jönnek ki esetleg a 
támogatásokból, másik részt pedig az elhatározott fejlesztéseket megvalósítsák. Ebbe már benne van az 
a 35 millió Ft, ami nincs még a számlán, az optikai hálózatért amit kapnak. Akár az idősek otthonát, 
akár a konyha éttermet nézik több száz milliós nagyságrend. A lehetőségeik és a vágyaik elég messze 
vannak egymástól. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:
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132      / 2019 .       (IV.25.) határozat  
 a 2019.évi tartalékok terhére benyújtott igényekről

A Képviselő-testület  a 2018.évi zárszámadó rendeletében a maradvány elszámolásakor jóváha-
gyott tartalékok terhére benyújtott igényeket az alábbiak szerint hagyja jóvá:

― Az általános tartalékból 5.480 e. Ft dologi előirányzatot biztosít az önkormányzatnak, hogy 
az  előző  évekhez  hasonló  színvonalú  városnap  és  városi  rendezvények,  ünnepségek 
kerüljenek megszervezésre.

― A  városháza  díszterme  felújításához az általános  tartalék  terhére  500  e.  Ft  dologi 
előirányzatot, a felhalmozási céltartalék terhére 300 e. Ft beruházási előirányzatot biztosít 
az önkormányzat részére.

― Kunszentmárton  Bihari,  Eötvös,  Érpart,  Liget  és  Vörösmarty  utcák  2014.  évben  készült 
útépítés  engedélyezési  tervek  korszerűségi  felülvizsgálatára  az  önkormányzat  részére  a 
felhalmozási céltartalék terhére 324 e. Ft dologi előirányzatot biztosít. 

― A Kunszentmártoni Általános Művelődési Központnál 1 fő óvodai dolgozó munkaviszony 
beszámítás  rendezéséhez  az  intézmény  bér  előirányzatát  164  e.  Ft-al,  és  a  járulékok 
előirányzatát 32 e. Ft-al az általános tartalék terhére megemeli.

― A  hivatal  bértámogatási  alap  pályázattal  kapcsolatos  bérfejlesztéséhez  és  a 
munkatörvénykönyv  szerinti  foglalkoztatottak bérfejlesztéséhez a hivatal  bér előirányzatát 
1.498 e. Ft-al, a járulékokat 292 e. Ft-al az általános tartalék terhére megemeli.

― A hivatalnál az Európai Parlamenti és a helyhatósági választások lebonyolítására a hivatal 
bér előirányzatát 2.000 e. Ft-al, a járulékokat 412 e. Ft-al és a dologi kiadások előirányzatát 
88 e. Ft-al az általános tartalék terhére megemeli.

― A  Kunszentmártoni  Általános  Művelődési  Központnál  a  Bartók  Béla  terem 
villámvédelmének kialakítására 547 e. Ft-al az intézmény dologi előirányzatát az általános 
tartalék terhére megemeli.

―  A  városi  rendezvények  színvonalasabb  ellátásához  a  KÁMK.  dologi  előirányzatát  az 
általános tartalék terhére 1.500 e. Ft-tal megemeli.

―  A településrendezési  terv  pénzügyi  rendezéséhez  az  önkormányzat  beruházási  kiadások 
előirányzatát a felhalmozási céltartalék terhére 4.191 e. Ft-al megemeli.

― Díszpolgári cím adományozásához az önkormányzat személyi juttatás előirányzatát  130 e. 
Ft-al, a járulékokat 53 e. Ft-al, az általános tartalék terhére megemeli.  

A  képviselő  testület  által  a  tartalékokból  jóváhagyott  előirányzatok  felhasználásáról  az 
önkormányzat 2019.évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolóban kell elszámolni.

A fel nem használt előirányzatok elvonásra kerülnek, további kötelezettséggel nem terhelhetők.
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Határidő: 2019.12.31.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
Dr. Pusztai Gabriella KÁMK. igazgató
Veres Margit Terézia SZEK. intézményvezető

Értesülnek:     Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
KKÖH. Számviteli Osztály
Kunszentmártoni Általános Művelődési Központ H.
Kunszentmártoni Önkormányzat Városgondnoksága H.
Kunszentmártoni Szociális Ellátási Központ H.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

133/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmárton 2035 helyrajzi számú ingatlan megvásárlásának előkészítéséről

A Képviselő-testület megbízza a Kunszentmártoni Közös Önkormányzati Hivatalt,  hogy a Kunszent-
márton Kossuth út 1/1. szám alatti, 2035 helyrajzi számú ingatlan és telek lehetséges megvásárlásával 
kapcsolatosan készítsen előterjesztést.

Határidő: 2019. június 30.
Felelős: Dr. Hoffmann Zsolt jegyző

Értesülnek:  Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
KKÖH. osztályvezetői

A 6. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  megtárgyalta  és  egyhangú 
szavazattal javasolja elfogadásra az előterjesztést. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy a mellékletben szép anyagot látnak, a szakmai beszámolókat 
megkapták. Nem kell szégyenkezniük, mert a civil életre, a kultúrára, a sportra igen sokat áldoznak és 
látni, hogy hány millió forint volt az amit csak azért áldoztak, hogy az emberek jobban érezzék magukat 
akár sport, akár a civil kulturális élet vonatkozásában. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:
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134/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Az Önkormányzat 2018. évi költségvetéséből nyújtott támogatásokról szóló tájékoztató 
elfogadásáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Önkormányzata  2018.  évi 
költségvetése terhére nyújtott támogatásokról szóló tájékoztatót megtárgyalta és azt elfogadja.

Erről értesülnek: - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
- KKÖH Számviteli Osztály

A 7. napirendi pont tárgyalása:

Gácsiné  Bozsik  Magdolna elmondja,  hogy az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  megtárgyalta  és 
egyhangúlag támogatásra javasolja. Viszont intézményvezető asszony nem volt jelen az ülésen és nem 
tudtak kérdéseket feltenni neki. Igazgatóhelyettes úr volt ott. Egyetlen kérdést tett fel egyik bizottsági 
tag családgondozással és szakemberekkel kapcsolatosan, kielégítő választ ő úgy gondolja nem kaptak. 
Szeretne néhány kérdést feltenni igazgató asszonynak. 
Jegyző úr a belefoglalta a Szociális Ellátási Központ jelentését az anyagba változtatás nélkül, ezt nem 
jegyző úr írta. Csépa és Kunszentmárton is szerepel a beszámolóba.
Idéz az anyagból:

„Kliensként a szolgálatnál 2018. évben (halmozott adat Kunszentmárton és Csépa településen) az  
alábbiak szerint jelentek meg:

.         gondozott családok száma: 67 fő”
Kérdése, hogy ez a 67 fő elírás vagy család? 

Veres Margit Terézia válasza család.

Gácsiné Bozsik Magdolna szeretné tudni, hogy mi az, hogy „Magyar Élelmiszerbank elterelő akciója”?

Veres Margit Terézia elmondja, hogy ez az Élelmiszerbanknak egy akciója. Ez a neve, ez nem a tartós 
élelmiszer, hanem hogy ne menjenek tönkre az élelmiszerek eljuttatja különböző helyekre.

Gácsiné Bozsik Magdolna idéz:  „Összességében a központ a törvények és szakmai ajánlások szerint  
működik, szakmaisága magas szintű.”. A közvélemény nem ezt mutatja. Nagyon sokan megkeresték, 
hogy rengeteg panasz van a Központra és a családgondozásra.  Erre kaptak némi kis választ, de úgy 
gondolja nem volt kielégítő. 

Veres Margit Terézia elmondja, hogy két különböző feladatról beszélnek. A családgondozás átalakult 
családsegítőnek,  ez  önkéntes  alapon  a  szolgálatnál  történik.  Jelzés  bárkitől  érkezhet  és  az  alapján 
kutatják fel, hogy mi az amiben segítséget tudnak nyújtani. A másik pedig a Központ munkája, ami nem 
családsegítés  és  nem  családgondozás  a  feladata,  hanem  speciális  szolgáltatásokhoz  hozzáférjen. 
Eljuttatják, felvilágosítják ezeket. Ez már nem önkéntes alapon van, hanem vagy a Gyámügyi Hivatal, 
vagy pedig a szolgálat előterjesztése az egész járás területén.

Gácsiné  Bozsik  Magdolna idézi:  „hatósági  intézkedés  alatt  áll  619  gyermek.  1505  alkalommal  
találkoztak 1838 gyermekkel.”, és kérdése, hogy ez Kunszentmárton csak vagy a térség?
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Veres Margit Terézia elmondja, hogy ez a Központ feladata, ami járás. Kunszentmárton járási székhely, 
ezért neki kell a központot, a Járási Család és Gyermekjóléti Központot működtetnie és ez a hozzájuk 
tartozó összes település adataiból az 5 esetmenedzser és a 6 tanácsosnak a munkája.

Gácsiné  Bozsik  Magdolna felteszi  nem  a  saját  kérdését  is,  mégpedig,  hogy  a  Járási  Család  és 
Gyermekjóléti Ügyelet folyamatosan működik akkor miért nem voltak nyitva két ünnep között?

Veres Margit Terézia elmondja, hogy folyamatosan működik az ügyelet, készenléti szolgálatot tartanak, 
ki van írva nagybetűvel.  Két napot volt zárva az intézmény,  telefonon elérhetőek voltak, szolgálatot 
tartottak  megfelelően  a  módszertani  előírások  szerint.  Ha  kellett  helyszínre  mentek,  ha  hívták 
megpróbáltak vagy a rendőrséggel együtt kimenni, vagy a felvilágosítást megadni. 

Gácsiné Bozsik Magdolna idéz: „... a városnak szüksége lenne egy Biztos Kezdet Gyerekházra, …  egy  
tanoda programra is.” és kérdése, hogy erről hallhatnának-e néhány mondatot?

Veres Margit Terézia úgy gondolja, hogy ez a gyermekek érdekében egy továbblépési lehetőség lehetne, 
amikor a szülővel együtt van hova bemenni, foglalkoznak mentálisan velük, foglalkoztatják életvezetési 
dolgokat,  ez  egy továbblépési  lehetőség  lehetne  a  fogyatékkal  élőknek,  évek óta  szeretnék,  hogyha 
lehetne ilyen. Azt tapasztalják, hogy nem minden szülő életvitele felel meg annak, hogy megfelelően 
nevelje a gyermekét. 

Gácsiné Bozsik Magdolna idéz:  „...a jelzőrendszeri  tagokkal  végzett  szoros együttműködésnek gátat  
szab a munkahelyi fluktuáció.”, és kérdése, hogy hol van a fluktuáció?

Veres Margit Terézia elmondja, hogy azt mindenki tudja, hogy milyen sok a fluktuáció. Ha egy kicsikét 
is, ezek a főiskolai végzett munkatársak 2-3 diplomával rendelkeznek, jobb lehetőséget kapnak, sajnos 
elmennek tőlük. A minimális bérért nem nagyon dolgoznak. Így elment a kolléganőjük és megint egy új  
kollégát kellett  betanítani,  meg kell  ismerni a területet,  el  kell  fogadtatnia magát  és csak utána lesz 
ütőképes a munkája. Úgy gondolja, hogy próbaidőt mindig tartani kell, és általában 1-2 hónap meghozza 
azt a lehetőséget, hogy odavaló az illető és teszi a dolgát. Köztudott, hogy az egyik kolléganőjük elment 
Békéscsabára,  majd  visszajött,  majd  utána  csak  visszament,  mert  nagy  volt  a  távolság.  Pénzügyi 
lehetőségek adottak voltak megpróbálták megtalálni a megoldást házon belül.

Gácsiné Bozsik Magdolna kérdése, hogy akkor gyakorlatilag rájuk vonatkozik a fluktuáció?

Veres Margit Terézia elmondja, hogy rájuk is, de sajnos a területen is fluktuáció van, nagyon gyorsan 
cserélődnek a családsegítők.

Gácsiné  Bozsik  Magdolna idéz:  „Meg  kell  említenünk  még,  hogy  2018-ban  is  együttműködtünk  a  
rendkívüli gyermekvédelmi kedvezményben részesülő 0 – 3 éves gyermekek ...”, pontosítja, hogy nem 
rendkívüli, hanem rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény.
Felolvassa  a  következő  mondatot:”Szolgálat  munkáját  és  a  tanyagondnok  munkáját  nagyban  
befolyásolta a speciális szolgáltatásként jelentkező RSZTOP segélycsomagok kiosztási értesítője és a  
kiosztás  segítése  és  nem  utolsó  sorban  a  pénzbeli  támogatás  visszaszorítása  érdekében  a  Magyar  
Élelmiszerbank elterelő akciójában és  a tartós  élelmiszerek lehozatala és kiosztása 2018. évben 59  
alkalommal 35.528.000,-Ft millió forint értékben osztott szolgálatunk élelmiszert heti rendszerességgel  
a rászorulók részére. ”. Elmondja, hogy öt és fél sor egy mondat.
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Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy emlékszik  a  testület,  hogy amikor  tárgyalták  az  intézmény 
munkáját,  akkor  hoztak  egy  olyan  határozatot,  hogy  a  Számviteli  Osztály  szorosabb  kapcsolatot 
alakítson ki az intézménnyel, hogy a pénzügyeket rendezzék, és a Szervezési Osztálynak is kiadták a 
feladatot. Bizottsági ülésen is elhangzottak képviselők felé irányult megjegyzések lakosok részéről, úgy 
gondolja, hogy akkor a Szervezési Osztálynak is ezt a feladatot végeznie kellene. Nem elég csak az 
anyagot  elolvasni  és  azt  mondani,  hogy minden  rendben  van,  hanem az  osztályvezető  felelőssége, 
Bocskai József osztályvezető felelőssége, amúgy meg a jegyző úr felelőssége, hogy az intézményben a 
szakmai  munkát  vizsgálják  át.  Mivel  az  írásos  anyagot  nem  hozták  ide,  mert  láttak  olyan 
megfogalmazásokat,  amik  nem  voltak  megfelelőek,  megmondja  őszintén,  mert  most  lett  volna  az 
intézmény beszámolója. Szeretné megkérni a Szervezési Osztályt, hogy a szakemberekkel álljanak fel a 
székből, menjenek el az intézménybe, üljenek le a vezetővel, szakemberekkel és nézzék át a szakmai 
munkát.  Mert  a  Szervezési  és  Humánpolitikai  Osztály  a  szakmai  felügyeleti  szerve  ennek  az 
intézménynek, ha valami nem működik akkor égjen a piros lámpa, tessék szólni, hogy itt baj van és 
akkor végzik a feladatukat. A Képviselő-testület az egy döntéshozó grémium, ami a szakmai javaslatok 
alapján hozza meg a város politikai döntéseit, javaslatait. Most, ha itt az intézménynél ilyen szakmai 
dolgok, bármelyik intézménynél, tudják, hogy probléma van, akkor ezt a problémát kezelni kell. Az a 
lényeg, hogy az intézmény jól működjön. Felkéri a Szervezési és Humánpolitikai Osztályt, meg jegyző 
urat  is,  hogy  működjön  ebben  közre.  Természetesen  erről  ők  beszéltek.  Tessék  kimenni  az 
intézményhez, nézzék át az összes részlegét, nézzék át a szakember ellátottságot, és nézzék meg, hogy a 
törvény és a szakmai feladatoknak megfelelően működik-e. Nézzék át az anyagot ami a beszámolóval 
kapcsolatos, és igen is olyan beszámolót szeretnének kapni májusban, amit meg tudnak tárgyalni és az 
együttműködés alapján is látják,  hogy van-e probléma,  ha nincs probléma akkor oké,  ha van, akkor 
pedig milyen területen kell javítani. A Hivatalnak nagyon oda kell figyelni az intézmény működésére. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

135/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2018. évi ellátásáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  melléklet  szerint  elfogadja  a 
gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatok  2018.  évi  ellátásáról  szóló  értékelést.  Elismeri  és 
megköszöni az e területen tevékenykedők munkáját.

Erről értesül:
Jász-Nagykun-Szolnok  Megyei  Kormányhivatal  Szociális  és  Gyámügyi  Osztály  5000 
Szolnok, Ady Endre utca 35-37.
Kunszentmárton Közös Önkormányzati Hivatal Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai 
Osztálya
Kunszentmártoni Szociális Ellátási Központ
Városi Rendőrkapitányság Kunszentmárton
Kunszentmártoni Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola
Szent Anna Katolikus Óvoda Kunszentmárton
Városi Egészségügyi Központ Védőnői Szolgálat Kunszentmárton
Karcagi SZC Kunszentmártoni Gimnázium és Szakképző Iskolája
Kunszentmártoni ÁMK – Városi Óvoda

Imrei István képviselő távozik az Ülésteremből, a jelenlévő képviselők száma 7 fő.
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A 8. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal elfogadásra 
javasolja az előterjesztést. Köszönet illeti az adózókat ez a módosító javaslat lényege.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 7 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 7 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

136/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a helyi adóbevételek teljesüléséről szóló tájékoztató elfogadásáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  elfogadta  a  helyi 
adóbevételek teljesüléséről szóló tájékoztatást.

A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki azon adózóknak, akik adózói kötelezettségüknek határidőben 
és maradéktalanul eleget tettek.

Erről értesülnek: -  Képviselő-testület tagjai
-  Wenner-Várkonyi Attila polgármester
-  Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
-  KKÖH. Pénzügyi és Adóügyi osztály

Imrei István képviselő belép az Ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 8 fő.

A 9. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal elfogadásra 
javasolja az előterjesztést módosítással. A módosítás technikai jellegű. A jelentés teljesen rendben van. 
A 2018-as ellenőrzés jobb képet mutat mint 2017-ben. A belső ellenőr jól végzi a munkát, használni 
kell, amit ellenőrzött a megfelelő minősítést megkapta.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:
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137/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a 2018. évi belső ellenőrzésről szóló éves jelentés elfogadásáról

Kunszentmárton Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a 2018. évi belső ellenőrzésről 
készített éves jelentést, és elfogadja.

Értesülnek:
Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
KKÖH. Pénzügyi és Adóügyi Osztály
KKÖH Számviteli Osztály
SALDO Pénzügyi Tanácsadó és Informatikai Zrt.

A 10. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag támogatja az elfogadását.

Szabó  Zoltán elmondja,  hogy  itt  van  egy  sport  szervezet  is  aki  egyébként  is  kap  támogatást  a 
támogatandók között  nemcsak civil  szervezet.  Mivel volt  kollégája és tudja, hogy nagyon sokat tett 
Szelindi  Károly  Kunszentmárton  sportjáért  ezért  megszavazza  az  előterjesztést.  A  Patyi  Ferenc 
Emléktornát a KuTE is saját költségvetéséből csinálja meg.

Dr. Fazekas Margit elmondja, hogy pályázat volt, nem volt kizáró ok, hogy másik támogatást kap a 
szervezet.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

138/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a civil szervezetek részére kiírt pályázatról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  tudomásul  veszi  a  civil  szervezetek  részére  kiírt  
pályázatról szóló tájékoztatást és a civil szervezetek támogatásának felosztását a következők szerint fogadja el: 

Szervezet, Közösség neve Rendezvény Pályázott összeg Nyert összeg

Szent Márton Alapítvány

Kunszentmártoni Alkotók 
Szabad Társasága Nyári 

Alkotótábora

50.000 Ft 30.000 Ft

Szent Márton Lovasegyesület 60.000 Ft 50.000 Ft

Kunszentmártoni Körös 
Horgász Egyesület

Őszi Közösségi Nap

(lecsófőző verseny)

50.000Ft 35.000 Ft

Kunszentmártoni Körös 
Horgász Egyesület

Hagyományőrző Közösségi 
Nap (tarhonyafőző verseny)

50.000Ft 35.000 Ft

Kunszentmárton Kézilabda 
Sport Klub

Szelindi Károly kézilabda 
emléktorna 2019.

50.000 Ft 40.000 Ft

KÖZ-ÉP-PONT 
Közösségfejlesztő Egyesület

Családi Nap 60.000Ft 50.000 Ft
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Magyar Vöröskereszt 
Területi Szervezete

Véradóünnepség 50.000 Ft 40.000 Ft

Egyetértés Alkoholizmus 
Ellenes Klub

Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Alkoholizmus 

Ellenes Klubok Megyei 
Fóruma

60.000 Ft 45.000 Ft

Munkanélküliek és 
Családsegítők Szociális 
Kulturális Alapítványa

Nyári Kaland 60.000 Ft 40.000 Ft

Kunszentmárton Diáksport 
Egyesület

10 órás kerékpáros 
körverseny

100.000 Ft 70.000 Ft

Mozgáskorlátozottak 
Tiszazugi Egyesülete

1.Kirándulás Ópusztaszerre

2.Családi Nap

65.000 Ft 45.000 Ft

Városi Polgárőr Egyesület 
Kunszentmárton

Kistérségi Polgárőr Nap 60.000 Ft 40.000 Ft

Együtt a Gyermekekért 
Alapítvány

„Így tedd rá” tánctábor 60.000 Ft 40.000 Ft

Keresztény Értelmiségiek 
Szövetségének 

Kunszentmártoni Csoportja
Mi és a világ - KÉSZ-esték

50.000 Ft 40.000 Ft

Összesen: 825.000 Ft 600.000 Ft

Erről értesül:
Képviselő-testület
KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
KKÖH Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály
pályázó civil szervezetek

A 11. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
megtárgyalta  és  egyhangúlag  nem  támogatja  az  előterjesztést.  Indokként  az  jött  elő,  hogy  úgy 
gondolják,  hogy  Kunszentmárton  valamennyi  lakostól  elvárják,  hogy  a  háza  előtti  füvet  lenyírják, 
ugyanezt elvárhatják a lakótelepen élő személyektől is, hogy a közvetlen környezetükben és a lakótelepi 
épületek  környékét  is  lenyírják.  Indokként  nem  tudják  elfogadni,  hogy  ott  idős  emberek  is  élnek, 
ugyanúgy más  területen  is  vannak idős  emberek  akik  nem tudják  a  füvet  lenyírni.  Úgy gondolják, 
hogyha ezt itt bevezetnék, akkor jöhetnének a többi utcából is és kérhetnék, hogy előttük is nyírják a 
füvet, valójában eljuthatnának oda, hogy Kunszentmárton közterületén mindenhol a Városgondnokság 
nyírja a füvet. A bizottság ezt nem kívánja így támogatni, ezért nem javasolják a módosítást. 

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal elfogadásra 
javasolja  az  előterjesztést.  Sok  indok  van  mellette  is,  ellene  is.  Amit  elnök  asszony  mond,  hogy 
mindenkinél, az nem igaz, mert látható, hogy vannak utcák ahol a Városgondnokság végzi ezt a munkát. 
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Kossuth utca, Dózsa György út, Táncsics Mihály utca. Elég jelentős indok az is, hogy a lakótelepiek is 
fizetik a kommunális adót, 4 millió Ft amit évente befizetnek és ott adódik a lakótelepi helyzetből, hogy 
sokkal  kevesebb  út  van  és  nem  igen  részesednek  ebből  az  egy-két  kamerát  kivéve,  ami  a 
vasútállomásnál van. Ami vitás volt, hogy a Városgondnokság kapacitása hogyan győzi ezt. Június 1-től 
lépne hatályba, addig fel lehetne készülni. A Városgondnokság kapacitása szűkös. Minél kevesebb a 
közmunkás, annál kisebb a kapacitás. Fel kell készülni arra, hogy gépesíteni kell, önjáró gépekkel. Ami 
a jelenlegi helyzetben látható,  és elég nyomos érvnek gondolja, hogy ebbe a rendszerbe a lakótelep 
zöldfelülete soha nem lesz szép, mert mindenki máskor és más ütemben nyírja, és a Városgondnokság is 
nagyon jó háromszögeket nyír. Ha egységes képet akarnak, akkor azt kell tenni, hogy megfelelő géppel, 
megfelelő  emberrel,  ennél  nagyobb  területet  más  városokban  karbantartanak.  Azt  gondolja,  hogy 
műszakilag  megoldható  ez  a  dolog.  Biztos,  hogy  a  Városgondnokságnál  jelent  ez  problémát.  A 
rendeletbe  benne  van  a  kerékpárút  ami  Cserkeszőlőbe  vezet,  azt  idén  már  nem  kell  nyírnia  a 
Városgondnokságnak,  mert  a  Közútkezelő  kezeli  már,  törvény  elvette.  Valamivel  csökkent  a 
Városgondnokság feladata. Képviselői kezdeményezésre került a testület elé ez az előterjesztés. 

Dr. Fazekas Margit elmondja, hogy a bizottságuk azzal is foglalkozott, hogy a lakótelepen egy jelentős 
pályázatot  nyertek,  és  azon a  területen  remélhetőleg  elkezdődnek  a beruházások,  fel  fogják túrni  a 
területet.  Úgy  gondolja,  hogy  új  utak,  területek  lesznek  kialakítva,  ilyen  munkába  belefogni  nem 
tartották jó indoknak. Azt az indokot, hogy egységesen legyen nyírva a fű, mint szempontot nem tudja  
elfogadni, nem tartja olyan fontos érvnek, hogy a Városgondnokságot pénzügyileg is megterheljék ezzel 
jobban. Például mondhatná, hogy neki sem tetszik, hogy nem egyszerre nyírják a füvet a Kerületiház 
utcában. 

Jauernik István név szerinti szavazást kérne, hogy el tudjon ezzel számolni.

Képviselői indítvány érkezett, amivel a Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – egyetért és  
elrendeli a név szerinti szavazást.

Dr. Hoffmann Zsolt elmondja, hogy név szerinti szavazásnál ő előolvassa a Képviselő-testület tagjainak 
neveit.  Kéri,  hogy IGEN -nel,  NEM -mel,  vagy TARTÓZKODOM -mal szavazzanak.  Előolvassa a 
neveket:

Sárközi György: IGEN
Imrei István: IGEN
Gácsiné Bozsik Magdolna: IGEN
Dr. Fazekas Margit: NEM
Wenner-Várkonyi Attila: NEM
Fazekas János: NEM
Szabó Zoltán: TARTÓZKODOM
Jauernik István: IGEN

A Képviselő-testület 4 igen, 3 nem és 1 tartózkodó szavazattal a következő határozatot hozza:

139/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a település környezetvédelméről és a parlagfű, valamint más allergén gyomnövények irtásáról és 
visszaszorításáról szóló 25/2015.(X.30.) önkormányzati rendelete módosításáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megtárgyalta  Kunszentmárton  Város  
Önkormányzata Képviselő-testületének  a település  környezetvédelméről  és a parlagfű,  valamint  más  
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allergén gyomnövények irtásáról és visszaszorításáról szóló 25/2015.(X.30.) önkormányzati rendelete  
módosításáról szóló előterjesztést és nem fogadja el azt.

Értesülnek:
Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
KKÖH Műszaki és Pályázatkezelő Osztály

A 12. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
megtárgyalta  az  előterjesztést.  Egy  törvényességi  felhívás  során  feltárt  problémára  hívták  fel  a 
figyelmet. Ennek rendezéséről van szó. Egyhangúlag támogatta a bizottság az előterjesztést.

Gácsiné  Bozsik  Magdolna elmondja,  hogy  az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  is  egyhangúlag 
támogatta az előterjesztést. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő rendeletet alkotja:

13/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
az önkormányzat tulajdonában álló lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérletéről és 

elidegenítéséről szóló 35/2013 (IX.13.) önkormányzati rendelet módosításáról

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

A 13. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
egyhangúlag támogatta a technikai jellegű módosítást.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő rendeletet alkotja:

14/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
a Kunszentmárton Város Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

6/2015.(III.27.) önkormányzati rendelet módosításáról

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

A 14. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
megtárgyalta  az  előterjesztést.  Az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  kérelmének  megfelelően 
tapasztalták,  hogy a temetési  segély rendkívüli segélyként lehet igénybe venni. Ismerve egy temetés 
költségeit  az  több  százezer  forintba  kerül,  szeretnének  lehetőséget  biztosítani  arra,  hogy  a  kis 
jövedelemből  élők is  igénybe tudják venni,  250% helyett  500%-ra emelnék fel  a jogosultságot,  így 
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142.000,-  Ft  lenne  az  egy főre  eső  minimum összeg.  Másik,  hogy ne  legyen  rendkívüli  települési 
támogatás, olyan értelemben, hogy ne kerüljön beszámításra a települési támogatások elszámolásánál, 
lehessen önállóan is igényelni.

Gácsiné  Bozsik  Magdolna elmondja,  hogy az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  is  megtárgyalta. 
Harmadik rész, hogy akinek tartozása van az önkormányzat felé, azt ne vegyék figyelembe, ne legyen 
kizáró ok.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  tulajdonképpen  bővítik  a  kört,  azon  személyek  számára 
lehetőséget biztosítanak, akik kevesebb bevétellel rendelkeznek. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő rendeletet alkotja:

15/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
a szociális gondoskodás helyi szabályairól szóló 1/2017. (I.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

A 15. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság megtárgyalta és módosító 
javaslatot nyújtottak be. Pontosításra került, 32 kamera végzi áldásos tevékenységét, valamint a javaslat, 
hogy  a  megfigyelt  terület  a  „C”  oszlopban  van  a  mellékletben,  az  törlésre  kerülne.  Javaslatként 
fogalmazódott  még  meg,  hogy  az  elkövetkező  időben  helyezzenek  el  olyan  kamerákat,  amik  nem 
rögzítenek,  de  a  megelőzés  célját  szolgálják.  A  bizottság  egyhangúlag  elfogadásra  javasolja  az 
előterjesztést. 

Dr.  Fazekas  Margit elmondja,  hogy  az  Ügyrendi,  Civil  Kapcsolatok  és  Közművelődési  Bizottság 
megtárgyalta, és elfogadásra javasolja. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy tulajdonképpen most már minden kamera működik, kivéve a 
bölcsőde mögöttit.  Tájékoztatást  adnak majd a lakosságnak, hogy a kommunális  adóból 32 kamerás 
térfigyelő rendszer valósult meg. Lássák az emberek, hogy ezt a pénzt hasznos dologra költötték. 

Szabó Zoltán elmondja, hogy beszéltek még ideiglenesen telepítendő kamerákról, hasznosnak tartanák 
erről gondolkodni, például nyári szezonba megindul a strand területének használata. Nyári időszakra 
lehetne mobil kamerarendszert telepíteni. Következő ütemtervben lehetne erről gondolkodni. 

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  hozni  fogják,  és  Kungyalut  is  hozni  fogják, 
rendszámfelismerőssel ami az utat is bepásztázza. Előkészítését már megkezdték.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a rendelet elfogadásáról.
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A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő rendeletet alkotja:

16/2019.(IV.26.) önkormányzati rendelete
Kunszentmárton Város Önkormányzata közterületi térfigyelő kamera rendszeréről

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

A 16. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási,  Sport és Közbiztonsági Bizottság egyhangúlag elfogadásra 
javasolja az előterjesztést.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

140/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Kunszentmárton Város Önkormányzata közterületi térfigyelő kamera rendszerének adatkezelési 
szabályzatáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  jelen  határozat  melléklete  szerint 
jóváhagyja  a  Kunszentmárton  Város  Önkormányzata  közterületi térfigyelő  kamera  rendszerének 
adatkezelési szabályzatát.

Erről értesül: - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Műszaki és Pályázatkezelő Osztálya
- KKÖH Szervezési Osztálya

A 17. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  megtárgyalta  és  egyhangú 
szavazattal  javasolja az előterjesztés elfogadását. Az üzem területén lévő épület felújítására nagyobb 
összeget kíván a Bácsvíz fordítani. Az amortizációt nagyon gyorsan kellene leírni a szerződés végéig, ha 
határozatlan idejű, akkor megfelelő ütemben tudják majd megtenni. Egyéb jogszabályi módosításokat is 
érvényesítik most. Így naprakész lesz a szerződés.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy ez ugyanolyan jogbiztonságot jelent számukra, nem kerülnek 
rosszabb helyzetbe.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

141/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a BÁCSVÍZ Zrt.-vel kötött üzemeltetési szerződés VII. számú módosításáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának Képviselő-testülete  úgy dönt,  hogy a BÁCSVÍZ Zrt.-vel 
2009.  november  25-én  megkötött  üzemeltetési  szerződés  határozat  melléklete  szerinti  VII.  számú 
módosítását elfogadja.
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A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  az  Üzemeltetési  szerződés  VII.  számú 
módosításának aláírására.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Határidő: azonnal

Erről értesül:  - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
- KKÖH Számviteli Osztály
- KKÖH Műszaki és Pályázatkezelő Osztály
- BÁCSVÍZ Zrt., 6000 Kecskemét, Izsáki út 13.

A 18. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  egyhangú  szavazattal  javasolja 
meghosszabbítani a határidőt. A cégen múlt, de fontos ez a 35 millió Ft. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

142/      2019 .      (IV.25.) határozat  
A GVOP-4.4.2. pályázat keretében megvalósított széles sávú távközlési kábelhálózat 
értékesítéséről szóló 27/2019.(I.31.) határozat módosításáról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  GVOP-4.4.2.  pályázat  keretében 
megvalósított széles sávú távközlési kábelhálózat értékesítéséről szóló 27/2019.(I.31.) határozat ajánlati 
kötöttségre vonatkozó utolsó bekezdését az alábbiak szerint módosítja:

„A Képviselő-testület ajánlati kötöttségét a határozat vevő általi kézhezvételét követő 90 napig tartja  
fenn.”

A határozat módosítással nem érintett rendelkezései változatlanul hatályban maradnak.

Erről értesülnek: - Képviselő-testület
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
- KKÖH Számviteli Osztály
- KKÖH Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály
- Vidékháló Telekommunikációs Kft.

A 19. napirendi pont tárgyalása:

Wenner-Várkonyi Attila javasolja a napirendi pont levételét és májusban újból hozzák majd.
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A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

143/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Sárközi György képviselő sportszervezői megbízásáról szóló előterjesztés napirendről történő 
levételéről

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  úgy  dönt,  hogy  a  Sárközi  György 
képviselő  sportszervezői  megbízásáról szóló  előterjesztést  leveszi  napirendről  és  a  májusi  soros 
Képviselő-testületi ülésen tárgyalja majd meg azt. 

Erről értesülnek: - Képviselő-testület
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály

Wenner-Várkonyi Attila polgármester szünetet rendel el.

Szünet után a Képviselő-testület az alábbi jelenlévőkkel folytatja a munkát:

Wenner-Várkonyi Attila polgármester, 
Fazekas János alpolgármester,
Dr. Fazekas Margit,
Gácsiné Bozsik Magdolna,
Imrei István,
Jauernik István,
Sárközi György,
Szabó Zoltán – képviselők.

Dr. Hoffmann Zsolt – jegyző,
Dr. Péter Zsuzsanna – aljegyző,

Bocskai József – osztályvezető,
Dénesné Dombi Katalin – a Pénzügyi és Adóügyi Osztály képviseletében,

Katona Zsolt, Veres Margit Terézia – intézményvezetők,
Hegedűs Krisztián – a Kunszentmártoni Általános Művelődési Központ képviseletében.

A Tanácskozóteremben jelenlévő képviselők száma 8 fő.

A 20. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási, Sport és Közbiztonsági Bizottság megtárgyalta és elfogadásra 
javasolja az előterjesztést. 

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  is  megtárgyalta  és  egyhangú 
szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést.
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Sárközi  György elmondja,  hogy  a  későbbiekben  túrahajó  kikötőnek  kellene  említeni  az 
előterjesztésekben ezt a kishajó kikötőt, mert anno a pályázatban is volt egy ilyen anomália. Túrahajó 
kikötő irányába kellene, fog elmenni a mostani állapot, valamint majd minősíteni is kell és azt csak 
túrahajó kikötőként lehet. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy figyelni fognak majd erre, ez nem lehet akadály.

Jauernik István elmondja, hogyha ezt komolyan gondolják, akkor a nyilvántartásban is helyre kell tenni, 
a könyvelésben is. Ez így van tulajdonba véve és a könyvekben is így szerepel azért van így, ha más a 
neve akkor előterjesztéssel kell módosítani.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy utánanéznek.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

144/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmárton Város Önkormányzata és a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. közötti – a 
Körös parti kishajó kikötő üzemeltetésére vonatkozó – üzemeltetési szerződésről

Kunszentmárton Város Önkormányzati Képviselő-testülete megbízza a Kunszentmártoni Ipari Park Kft-
t a Körös parti kishajó kikötő (hrsz: 0367) üzemeltetésével.

Az  erről  szóló  üzemeltetési  szerződést  a  melléklet  szerint  jóváhagyja.  Megbízza  a  polgármestert  a 
szerződés aláírásával.
Határidő: 2019. április 30.
Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester

Az Önkormányzat  - a megállapodás alapján – 2019-ben 800 ezer Ft-t biztosít  a 2019. évi általános 
tartalék terhére. A költségvetési rendeletet ennek megfelelően módosítani kell.
Határidő: 2019. június 30.
Felelős: Dobáné Szabó Julianna osztályvezető

A kunszentmártoni kishajó kikötő üzemeltetéséről szóló 212/2015.(VI.24.) határozatot 2019. április 30-i 
hatállyal hatályon kívül helyezi.

Erről értesül: Képviselő-testület
Kunszentmártoni Ipari Park Kft.
KKÖH osztályai

A 21. napirendi pont tárgyalása:

Szabó Zoltán elmondja, hogy az Oktatási,  Sport és Közbiztonsági Bizottság egyhangúlag elfogadásra 
javasolja az előterjesztést. 

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság is egyhangú szavazattal javasolja 
elfogadásra. Átadják az eszközöket, jogilag rendben lesz, de azt gondolja, hogy a városnak, turisztikával 
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foglalkozóknak feladata, hogy minél szélesebb körbe legyenek használva. Kiajánlásokkal, felhívásokkal 
a lakosság minél szélesebb körét kell megismertetni a lehetőséggel, hogy van ilyen, lehet használni.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  tagfelvételt  fog  majd  javasolni  majd  a  jövőhéten  összeülő 
egyesületnél. 

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

145/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmárton Város Önkormányzata és a Kunszentmártoni Vízi Szabadidős Egyesület 
közötti – víziturisztikai eszközök fenntartásáról és üzemeltetéséről szóló – megállapodásról

1.)  Kunszentmárton  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  megbízza  a  Kunszentmártoni  Vízi 
Szabadidős Egyesületet víziturisztikai eszközök üzemeltetésével.

2.)  Az  erről  szóló  megállapodást  a  melléklet  szerint  jóváhagyja.  Megbízza  a  polgármestert  a 
megállapodás aláírásával.
Határidő: 2019. április 30.
Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester

Erről értesül: Képviselő-testület
Kunszentmártoni Vízi Szabadidős Egyesület
Kunszentmártoni Ipari Park Kft.
KKÖH osztályai

A 22. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  megtárgyalta  az  előterjesztést, 
hosszasan vitatkoztak a kérdésről. Arra jutottak legyen ez városi rendezvény, ne bízzák a Kft.-re. A pénz 
kérdése volt nagy kérdés. Abban maradtak, hogyha városi rendezvény akkor az önkormányzat dologi 
terhére menjen. Majd módosítani kell a költségvetésnél. Polgármestert felhatalmazták a költségvetési 
rendeletbe egyedi  300.000,- Ft-os tételek engedélyezésére.  A szervezőknek polgármester úrral kell  a 
számlát engedélyeztetni. Reményeik szerint legalább olyan jó lesz a rendezvény mint az előző években. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy ne szaladjanak túl nulladik lépésbe összehív egy egyeztetést, és 
tételesen  látni  szeretné,  hogy  milyen  kiadások  vannak,  melyeket  kell  támogatásból,  a  többit  pedig 
szponzori  támogatásból  kell  összeszedni.  Nem szeretné,  hogy  elszaladjanak,  nem szabad  félmilliós 
rendezvénynek lennie. 

Sárközi  György elmondja,  hogy  április  1-jén  adott  be  egy  kérelmet.  Már  a  jövőhéten  szeretné  ha 
elkezdenék ezt a nulladik lépést az érintettekkel, mert a szponzorok keresése, plakátok, a szóró anyagok 

- 28 -



elkészítése  mind  idő,  ezért  kérné  ezt,  hogy jól  sikerült  rendezvény legyen.  Új  program is  lenne,  a 
megalakult  Szabadidő  Egyesület  egy  önálló  versenyt  is  fog  ott  majd  összeállítani.  A  Kajak-kenu 
Szövetséget vezetőségét is szeretné meghívni erre.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

146/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmártoni Ipari Park Kft. kérelméről

A Képviselő-testület úgy határoz, hogy a 2019. július 27-i Körös Parti Sportnap és Sárkányhajó verseny 
önkormányzati rendezvényként kerüljön megrendezésre.
A rendezvénnyel kapcsolatos kiadások az önkormányzat egyéb dologi kiadásait terheli.

Felelős: Bocskai József osztályvezető, Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály

Erről értesül: - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Számviteli Osztálya
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztálya
- KKÖH Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztálya
- Kunszentmártoni Ipari Park Kft. Kunszentmárton Kossuth Lajos u.40.

A 23. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal javasolja az 
előterjesztés elfogadását. A lehetőség megvizsgálását kérték a Hivataltól, hogy a 7 hektáros terület is 
kerüljön belterületbe vonásra. Nem tettek módosító javaslatot, de a tárgyalásnál próbálják meg beletenni 
ezt a dolgot is, mert előbb-utóbb értékesíteni szeretnék. Ha van erre lehetőség, akkor egy lépcsőben 
tegyék meg.

Dr.  Péter  Zsuzsanna elmondja,  hogy  a  bizottság  kérésének  megfelelően  ma  egyeztetett  a 
településtervezővel,  mindenképpen lehetőség van és célszerű is lenne övezeti  besorolás szerint is, és 
akkor övezetként is egységesen kerülnének lehatárolásra.

Dr. Fazekas Margit kérdése, hogy ez a belterületbe vonás érinti azokat is akik be vannak már települve? 
Foglalkozzanak  azzal  a  kérdéssel,  hogy  a  meglévő  vállalkozásokra  nézve  milyen  következményei 
lesznek ennek,  közművekkel  vagy bármivel  kapcsolatban.  Érinti-e  ez  őket?  A művelési  ágból  való 
kivonást érti, hogy így kedvezőbb, egyetért, csak van-e valamilyen más következménye.

Dr. Péter Zsuzsanna elmondja, hogy a meglévő üzemek, amik nem szántó művelési ágú ingatlanoknál 
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az ingatlannak a tulajdonosának kell kérnie a helyrajzi szám változást a belterületbe vonás miatt. Olyan 
kihatása mindenképp lesz, hogy nekik azokban az okiratokban, például társasági szerződésben, ahol egy 
helyrajzi szám van feltüntetve ez módosul. Közmű ellátottság szempontjából nem érinti őket. Ingatlan 
nyilvántartás, térképi nyilvántartás, illetve a településszerkezeti terv és szabályozási terv nem függ össze 
automatikusan. Biztosítja úgymond a lehetőséget a testület a szerkezeti tervbe.

Dr.  Fazekas  Margit nem erre  gondolt.  Hanem arra  ha fejleszteni  kívánja a  bent  lévő vállalkozás  a 
közművet, akkor pénz kérdés-e, hogy ezt külterületen, vagy belterületen kéri? 

Dr.  Péter  Zsuzsanna elmondja,  hogy  ami  építési  beruházáshoz  kapcsolódó  előírás  helyi  építési 
szabályzatban az övezeti besorolást szabályozza. Ez nem változik. A tervezési folyamat jelenleg így áll. 
Minden  testületi  tagnak  kiosztottak  egy  CD  formátumú  munkaanyagot,  és  kéri,  hogy  május  10-ig 
jelezzék  ezzel  kapcsolatban  észrevételeiket.  Terv  szerint  május  17-étől  kezdődik  ennek  a 
dokumentumnak a társadalmi és államigazgatási, közigazgatási véleményeztetése. A vállalkozásokat is 
konkrétan megkeresik. 

Dr.  Hoffmann  Zsolt elmondja,  hogy  az  adó  vonatkozásában  a  telekadónál  úgy  szabályozták,  hogy 
belterületi területnél 40 Ft/m2, külterületnél pedig 4 Ft/m2, és van egy külön sor ami ipari parkként van 
megjelölve  a  mindenkor  hatályos  rendezési  tervben  ott  30  Ft/m2.  Adózás  szempontjából  nincsen 
különbség.

Jauernik István elmondja, hogy azt kell majd felemelni, mert annak semmi indoka nincsen, hogy az 30 
Ft.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

147/      2019.      (IV.25.) határozat  
Az Ipari Park területének belterületbe vonásáról

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Ipari Park területét – 
az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok értékesíthetőségének elősegítése érdekében, összhangban 
a város településfejlesztési koncepcióival – belterületbe kívánja vonni. 

A  Képviselő-testület  a  belterületbe  vonáshoz  szükséges  településrendezési  tervhez  kapcsolódó 
tervezéssel megbízza a Kiszelovics és Társa Településtervező Kft-t (5000 Szolnok, Szántó krt. 52. II/5.). 
A  tervezés  díját,  azaz  bruttó  317.500.-Ft-ot  a  Képviselő-testület  az  önkormányzat  2019.  évi 
költségvetésének általános tartaléka terhére biztosítja.

Felelős: Dobáné Szabó Julianna osztályvezető
Határidő: költségvetési rendelet soron következő módosítása

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a tervezési szerződés aláírására.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Határidő: azonnal 

Értesülnek:
Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
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Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
KKÖH Műszaki és Pályázatkezelő Osztály
KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály
KKÖH Számviteli Osztály
Kunszentmártoni Önkormányzat Városgondnoksága

A 24. napirendi pont tárgyalása:

Dr.  Hoffmann  Zsolt elmondja,  hogy  annyi  változás  van,  hogy  sokkal  kevesebb  ülnököt  kell 
megválasztania a testületnek, csak pedagógus ülnököket. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

148/      2019 .      (IV.25.) határozat  
2019. évi bírósági ülnökök választásáról

1.)  Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  ülnök  jelölés  és  választás 
szabályairól szóló 2011. évi CLXII. törvény a bírák jogállásáról és javadalmazásáról rendelkezéseire 
figyelemmel 2019. évben a Kunszentmártoni Járásbíróságra az alábbi személyeket választja meg a 
fiatalkorúak büntető ügyében eljáró pedagógus ülnöknek:

1. Határné Takács Zsuzsanna, 5440 Kunszentmárton, Széchenyi ltp. H. ép. 4/20.

2. Jauernik Istvánné, 5440 Kunszentmárton, Széchenyi u. 23.

3. Rónyainé Gortva Piroska, 5440 Kunszentmárton, Bem u. 7.

4. Vinczéné Papp Mária, 5440 Kunszentmárton, Kossuth L. u. 2/4.

2.) A bírósági ülnökök névjegyzékét, a jelöltek elfogadó nyilatkozatait a polgármester haladéktalanul 
adja át a bíróság elnökének.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Határidő: azonnal

Erről értesülnek:      - Kunszentmártoni Járásbíróság elnöke
                                 - a megválasztott bírósági ülnökök

- Képviselő-testület

A 25. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság új határozati javaslat elfogadását 
javasolja a testületnek. Ne az önkormányzat vásároljon, hanem az Általános Művelődési Központ. A 
Múzeumban elég sok kiadvány van amit árusít az ÁMK. 100 db-ot vásároljon meg és amit el tud adni 
akkor  abból  bevétele  van  az  intézménynek.  A  90.000,-  Ft-ot  biztosítják  az  ÁMK-nak  az  általános 
tartalékból. Igazgató asszony erre ülésen rábólintott.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy Réthelyi  Miklós  is  anyagilag  támogatja  a  rendezvényeiket. 
Büszkeség, hogy ő itt lesz. 
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Jauernik István elmondja, hogy pontosítás, hogy Réthelyi Miklós nem az UNESCO elnöke, hanem a 
Magyar Nemzeti Bizottság elnöke, minden országba van egy ilyen.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

149/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Dr. Réthelyi Miklós Kunszentmárton – gyermekszemmel című könyvének rendeléséről

1.)  Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megbízza  a  Kunszentmártoni 
Általános  Művelődési  Központot,  hogy  Dr.  Réthelyi  Miklós  Kunszentmárton  – 
gyermekszemmel  című könyvéből  100 db-t  vásároljon,  melyre  a  2019.  évi  általános  tartalék 
terhére 90.000 Ft-ot biztosít.

2. A fentiek szerint az Önkormányzat 2019. évi költségvetését módosítani kell.
Felelős: Dobáné Szabó Julianna osztályvezető
Határidő: 2019. június 30.

Erről értesül:     Képviselő-testület
                          Kunszentmártoni Általános Művelődési Központ
                          KKÖH, Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály
                          KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztály

A 26. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság javasolja az előterjesztés elfogadását. Fussanak még 
egy kört, hátha van rá jelentkező vállalkozó. Nekik is fontos, hogy a vasútállomás és környéke rendbe 
legyen.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

150/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a MÁV Pályavasúti Területi Igazgatóság kérelméről

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a MÁV Szegedi 
Pályavasúti  Területi  Igazgatóság  kérelmét,  amely  Kunszentmártoni  állomási  utasforgalmi 
területekre  vonatkozó  üzemeltetési  feladatokba,  az  állomásépület,  az  utasvárók,  valamint 
azok  környezetének  tisztasági  fenntartási  feladataiba  történő  bevonás  lehetőségéről  szól 
együttműködési megállapodás keretén belül.
 
A  Képviselő-testület  megköszöni  a  Szegedi  Pályavasúti  Területi  Igazgatóság  megtisztelő 
megkeresését  és  felajánlását,  az  önkormányzat  úgy  dönt,  hogy az  együttműködési 
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megállapodásban foglalt feladatok ellátására vonatkozó ajánlatot – megfelelő saját kapacitás 
hiányában - közhireli.

Erről értesülnek:     - MÁV Pályavasúti Területi Igazgatóság, Szeged Tisza L. krt. 28-30.
                           -  Képviselő-testület

A 27. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik  István elmondja,  hogy  a  Pénzügyi  és  Gazdasági  Bizottság  nem javasolja  az  előterjesztés 
elfogadását, módosító javaslatuk sincs. A szavazati arány 1 igen és 2 nem volt.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy a Képviselő-testületet nagyon kellemetlen helyzetbe hozták a 
kéréssel a szervezők.  Hiszen ez tipikus  példája  annak,  hogy a kocsi megelőzte  a lovat.  Ha valamit 
szervez, akkor először megnézi, hogy tárgyi, személyi, anyagi feltételei megvannak-e. Megnézi minden 
megvan-e,  megnézi  a  költségvetést.  Nem  kezdi  el  addig  a  szervezést,  nem  kezd  el  prominens 
személyeket meghívni, nem ad megbízást tárgyak legyártására, kiadást eredményező cselekedetet nem 
tesz addig, amíg nincs meg a feltétel. Ezt a rendezvényt elkezdték szervezni jóhiszeműen, nincs ezzel 
gond. 1 napos rendezvény 1 millió forint. Hónapokkal ezelőtt tudták, hogy erről a rendezvényről szó 
lesz, semmilyen anyagi jellegű kérés nem jött hozzájuk. Április végén, amikor a prominens személyek 
meghívásra kerültek,  amikor már csomó minden legyártására került kiderült,  hogy 300.000,- Ft még 
hiányzik. Ennek a felelősségét nem kívánja magára vállalni, az előterjesztés szövege rossz, mert ő nem 
javasolja, azt mondja, hogy van 300.000,- Ft kérelem. Ez egy nagyon kellemetlen helyzet. Sajnálatos, 
hogy amikor a Binder Ottó Emlékbizottság megtárgyalta, akkor nem mérlegelte, hogy ebbe érdemes-e 
így  belevágni,  vagy  pedig  egy  csökkentett  költségvetéssel  nézzék  meg  mit  lehet  tenni.  Nem tudja 
hogyan valósul meg ez a dolog. Bizottsági  ülésen is az hangzott  el,  hogy ennek valamilyen szinten 
megálljt kell parancsolni, ennek felelőssége van. Ilyen szempontból felelőtlen előkészítés volt. Velük 
szemben nem korrekt dolog, mert ez egy kényszerhelyzet. Az a véleménye, hogy nagyon rossz érzés ez.  
A bizottság ezért nem javasolta. Azt is kijelentették, hogy a 300 éves emlékévhez kapcsolódóan megvan 
a 6 millió Ft és kész, az nem kevés összeg.

Sárközi  György polgármester  úrral  teljes  mértékben  egyetért,  hogy a  kocsi  megelőzi  a  lovat,  vagy 
fordítva. Más szempontból szeretné megközelíteni. Dr. Szabó János intézi ezt a kongresszust, sajnos az 
ő szponzorai finoman szólva kihátráltak mögüle. Amikor elkezdték szervezni ezt a rendezvényt sajnos 
többen ígéreteket adtak, hogy majd támogatni fogják a rendezvényt. Elkezdték szervezni, elkészültek a 
meghívók. Az, hogy ez a rendezvény ilyen anyagi költségekkel került betervezésre, ez már viszonylag 
csökkentett változat is, kérné a testületet, a prominens személyek és a lovassport meghívott vendégeire 
való tekintettel  méltányolják ezt a PGB által  nem támogatott  javaslatot.  Neves emberek lesznek itt, 
például Dalos Gyula mesteredző, kormánymegbízott. Itt lesz a Magyar Ugrószövetség elnöke. Az itteni 
lovas  életet  mindenképpen  pozitív  irányba  viheti,  ami  hozadéka  lehet  ennek  a  rendezvénynek. 
Elsősorban a lovassport miatt szeretné, hogy támogassa a testület ezt a rendezvényt. Binder Ottó emlék 
ugróversenyt  szeretnék  augusztusban  megrendezni  ismét.  Lobbizni  szeretne  a  rendezvényért,  hogy 
méltányolják ezt a kezdeményezést. Tanulva ebből a „szervezetlenségből” nehéz mindenkinek, de bízik 
benne, hogy méltányosságot tud gyakorolni a testület. Kérdésekre tud tájékoztatást adni.

Imrei István maximálisan egyetért  polgármester úrral,  hogy a kocsi megelőzte a lovakat. Ez nem jó 
dolog, kényszerhelyzetbe kerültek, hogy a prominens személyiségek előtt valamilyen szinten meg tudja 
magát  mutatni  a  város.  Ő  is  ellene  volt,  de  valamilyen  szinten  mégis  próbálják  meg  támogatni.  
Következetesnek kell lenni, hogy ilyen utólagos kérésekkel ne jöjjön senki. De most igaza van Sárközi 

- 33 -



képviselő  úrnak,  hogy  a  városra  nem  jó  fényt  fog  vetni,  hogyha  nem  fog  ez  szépen  rendezetten 
megoldódni ez a dolog. 

Szabó Zoltán kérdése, hogy Sárközi György tagja ennek a bizottságnak?

Sárközi György válasza igen.

Szabó Zoltán elmondja, hogy Dr. Szabó János neve van csak megemlítve. Úgy gondolja, hogy képviselő 
úr tudja, hogy hogyan működnek itt a dolgok. 

Jauernik István elmondja, hogy a PGB ülésen sem a 300.000,- Ft-on volt a vita, bár az is megér pár  
gondolatot,  hanem  azon,  hogy  van  kialakult  rendje  a  városi  támogatásoknak.  Nagyon  sok  civil 
szervezetet  támogatnak,  van  pályázat  is.  Sértőnek  veszi  a  Képviselő-testület  részéről  is,  hogy  a 
szponzorok kimennek akkor álljon be a Képviselő-testület. Ha a Képviselő-testülettől vár el a Baráti Kör 
valamit, akkor először a testületet tisztelje meg azzal, hogy idejön, elmondja, hogy ezt szeretnék csinálni 
és  ehhez  kérik  a  támogatást.  Akkor  is  elmondta  volna,  hogy  a  Binder  Ottóról  Kunszentmárton 
lakosságának  99% nem tudja  ki  volt.  Ezen  a  rendezvényen  az  a  Baráti  Kör  fog  részt  venni,  akik 
korábban is a koszorúzást megcsinálták, ez 20 embernél nem több. Ha megnézik, hogy 20 ember csinál 
egy rendezvény ahhoz ez az összeg, például a Polgárőrségnél 60-an vannak, nagyon kemény munkát 
csinálnak és annak adnak még 100.000,- Ft-ot. Itt az előterjesztésben 300.000,- Ft van, az meg 400.000,- 
Ft. Itt az arányok is különböznek. Nem ez az első eset. Tavaly volt egy Hadik András emléktábla. Szabó 
Jánosnak elismeri a munkáját, mert jól csinálja, de kéretik ne közpénzen, vagy ha közpénzt akar hozzá 
akkor kéretik előre megbeszélni. Bocskai Józsefnél le kellett adni, hogy ki, milyen rendezvényt akar 
ebben az évben csinálni a városban. Ez nem volt benne. Ő nem találkozott vele. 

Bocskai József elmondja, hogy a Művelődési Háznak kellett leadni.

Sárközi György elmondja, hogy benne is van a felsorolásba.

Jauernik István elmondja, hogy amikor a költségvetést elfogadták akkor nem volt az előterjesztésben.

Bocskai József elmondja, hogy kérelem nem volt részükről. 

Jauernik István elmondja, hogy most a maradványnál, az általános tartaléknál sem volt. Bejön így külön 
egy dolog, ezt  így nem lehet  csinálni.  Ennek véget  kell  vetni.  Ha ezt Szabó Jánoséknak meg lehet 
csinálni,  akkor  meg  lehet  csinálni  bármelyik  utcaközösségnek,  bármelyik  szerveződésnek.  Nem így 
működik egy költségvetés, nem működhet így egy önkormányzat. Érti, hogy ez egy fontos dolog, és ha 
úgy  jött  volna  be,  ahogy  kellett  volna,  akkor  biztos  megszavazott  volna  például  a  Polgárőrséghez 
arányosítva.  Az eljárás, a rend, emlékszik a Hadik Andrásnál is így volt.  Ha adnak pénzt nem teszi 
tönkre a várost, de semmi nem fog változni és precedenst teremtenek. 

Sárközi György elmondja,  hogy Dr. Szabó János arra gondolt,  hogy a 300 éves évforduló és városi  
ünnepségek közé ez bekerül és támogatva is lesz. Alapból itt kezdődött az első probléma. A második 
pedig, hogy a szponzorok is kihúzták magukat. Azért nem küldött kérelmet, mert azt hitte, hogy benne 
van az évfordulósba. Egyetért mindenkivel, és el kell, hogy fogadják a kritikát, neki sem egyszerű a 
feladat. De hozadéka is lehet a városnak ebből a rendezvényből a későbbiekben. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy a prominens személyek lehívása és vendéglátása biztos nem 
több 100.000,- Ft-nál. Az emlékérmek kerülnek óriási pénzbe, amit egy az egybe ki lehet venni, hogy 
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nincs pénzük rá akkor nem lesz. Nem kell az emlékérem ahhoz, hogy a prominens személyek lejönnek 
és jól érezzék magukat. A költségvetést meg kell nézni és ha megrendelte, akkor vagy vesz fel rá hitelt,  
vagy azt mondja, hogy köszöni és nem kéri a rendelést. Ő most azt mondja, hogy felajánl 10.000,- Ft-ot 
a rendezvényre, mint magánszemély.

Szabó Zoltán azt kéri, hogy ne hegyezzék már ki Szabó Jánosra ezt a dolgot, képviselő úr is ezt mondja.  
Ezt a Baráti Kör nyújtotta be, ennek képviselő úr is tagja és csomó olyan prominens személy, aki tudja 
hogyan  működik  az  önkormányzat.  Egyébként  mindannyian  kaptak  meghívót  a  300  éves  bizottság 
üléseire. Ő a munkahelye miatt nem tudott elmenni, de Szabó János is el tudott volna menni, képviselő 
úr is el tudott volna menni. Ezek nem létező indokok. Tanulni kell belőle. 

Imrei István módosító javaslata, hogy 150.000,- Ft-ot szavazzanak meg. 

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról,  
mely szerint 150.000,- Ft legyen a támogatás.

A Képviselő-testület 3 igen és 5 nem szavazattal nem fogadja el a módosító javaslatot. 

Wenner-Várkonyi  Attila  szavazásra  kéri  a  Képviselő-testület  tagjait  a  javaslat  elfogadásáról,  mely  
szerint 300.000,- Ft legyen a támogatás.

A Képviselő-testület 1 igen 5 nem és 2 tartózkodó szavazattal a következő határozatot hozza:

151/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Binder Ottó emlékkonferencia lebonyolításához történő hozzájárulásról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Binder  Ottó  emlékkonferencia 
lebonyolításához  történő  hozzájárulásról  szóló  előterjesztést  megtárgyalta  és  úgy  határoz,  hogy  az 
emlékkonferencia lebonyolításához anyagilag nem tud  hozzájárulni.

Erről értesül: - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Számviteli Osztálya
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztálya
- KKÖH  Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztály
- Dr. Szabó János 5440 Kunszentmárton, Alsóköröspart u. 2.

Wenner-Várkonyi Attila megjegyzi, hogy nem szeretné, hogy a Baráti Körnek bármelyik tagja facebook-
on vagy bárhol negatív kritikát, főleg az ő személyére vagy a testületre tenne, mert jogi útra fogja azt 
terelni. 

A 28. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság megtárgyalta és módosító javaslatot 
nyújtott be. Korábban is tárgyalták már ezt a dolgot. Végül is jó megoldást nem találtak. 
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Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy korábbi döntésük és aktualizálják a támogatási összeget.

Wenner-Várkonyi Attila szavazásra kéri a Képviselő-testület tagjait a módosító javaslat elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – elfogadja a módosító javaslatot.

Wenner-Várkonyi Attila  szavazásra kéri  a Képviselő-testület  tagjait  a módosított  határozati  javaslat  
elfogadásáról.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

152/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a 303/2018. (X.25.) önkormányzati határozat módosításáról

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 303/2018. (X.25.) határozatának utolsó 
mondata helyébe az alábbi rendelkezés lép:

„A  Képviselő-testület  Szabó  Sándor,  5440.  Kunszentmárton  Kolozsvári  u.  20.  (történész) 
magánszemély  részére  bruttó  418.000-Ft támogatást  nyújt  a  „…  mindenki  csak  az  elpusztulásra 
gondolt…” Kunszentmártoni honvédek az első világháborúban című könyvének megjelenéséhez.
A támogatás fedezetét  418.000,-Ft személyi  juttatást,  82.000 Ft járulékot  összesen 500.000 Ft-ot az  
önkormányzat 2019. évi általános tartalék terhére biztosítja.”

Felelős: Dobáné Szabó Julianna Pénzügyi és Adóügyi osztályvezető
Határidő: 2019. május 31. 

A határozat módosítással nem érintett része hatályban marad. 

Erről értesül: - Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Számviteli Osztálya
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztálya
- KKÖH Szervezési, Igazgatási és Humánpolitikai Osztálya
- Szabó Sándor 5440 Kunszentmárton, Kolozsvári u. 20.

A 29. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság egyhangú szavazattal elfogadásra 
javasolja az előterjesztést. Czakó úr megbízása nem működik most már, nem vállalta tovább, valamilyen 
megoldást  kellene  találni  rá.  A Városgondnokságnál  maradnia  kellene  pénznek,  de nehéz számolni. 
Támogatják  az  előterjesztés  elfogadását.  Egy dolog  merült  fel.  Az együttműködési  megállapodásba 
próbálják meg beletenni, hogy az egyesület Kunszentmártonban végezzen ellenőrzést a kutyákon, hogy 
chippel ellátottak-e. Jegyző úr megnézi a jogi felhatalmazást milyen lehetőség van. Ha a kutyában van 
chip, akkor egyszerű és olcsó a dolog. Ha a kutyában nincs chip, akkor kerül nagyon drágába. 

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:
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153/      2019 .      (IV.25.) határozat  
Tündérmajor Állatvédő Egyesület támogatási kérelméről

Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő- Testülete  a  Tündérmajor Állatvédő Egyesület 
támogatási kérelméről szóló előterjesztést megtárgyalta és úgy határoz, hogy a Tündérmajor Állatvédő 
Egyesület  részére  200.000,-Ft összegű  működési  támogatást  biztosít  a  2019.  évi  általános  tartalék 
terhére.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződés aláírására.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Határidő: 2019. május 31.

Értesülnek:
- Képviselő-testület tagjai
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester 
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztálya
- KKÖH Számviteli Osztálya
- Tündérmajor Állatvédő Egyesület 3531 Miskolc, Aba u. 13. fsz:1.

A 30. napirendi pont tárgyalása:

Kérdés, hozzászólás nincs.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

154/      2019 .      (IV.25.) határozat  
A Fiatal Családosok Klubja Egyesület névhasználati kérelméről

Kunszentmárton Város Önkormányzati Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Fiatal Családosok Klubja 
Egyesület  által  Kunszentmártonban  létrehozandó  „FICSAK Kunszentmárton  Alapítvány”  nevében a 
Kunszentmárton név szerepeljen.

Erről értesül: Képviselő-testület
Fiatal Családosok Klubja Egyesület

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

155/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a Kunszentmárton Köztársaság tér 1. számú ingatlanra vonatkozó székhelyhasználati 
hozzájárulásról

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  hozzájárul  ahhoz,  hogy  a 
Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  1/1  arányú  kizárólagos  tulajdonában  álló  5440 
Kunszentmárton, Köztársaság tér 1. szám alatti ingatlant a „FICSAK Kunszentmárton Alapítvány” jelen 
hozzájáruló engedély visszavonásáig székhelyként, szívességi használat jogcímén használja.
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A Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a  székhelyhasználati  engedélyről  szóló  okirat 
aláírására.

Felelős: Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Határidő: azonnal

Erről értesülnek: Képviselő-testület tagjai
Wenner-Várkonyi Attila polgármester
Fiatal Családosok Klubja Egyesület

A 31. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság megtárgyalta az előterjesztést. Az 
alakult ki, hogy igen foglalkozni kell a kérdéssel, de várják meg az új Képviselő-testületet,  hogy ők 
hogyan gondolkodnak. Most ne indítsák el. 

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  a  honlap  kezd  rendbejönni,  de  látják,  hogy nem az  igazi. 
Cserkeszőlőét nézte meg, de azt is megjegyezte, hogy van egy külön internetes újságuk is, de látják, 
hogy a honlap hagy kívánnivalót maga után, lehet javítani.

Szabó Zoltán elmondja, hogy vírusos volt az előző motor amit használtak. A mostani motoron ingyenes 
sablon  van,  nem  költött  az  önkormányzat  rá  pénzt.  Szerinte  elég  jól  letisztult  a  mostani  kékes 
összeállítás, logókat nem biztos, hogy kell tervezni. Pár ilyen honlapot üzemeltet. Interaktív a honlap, 
képes arra, hogy dinamikusan jelenítsen meg tartalmakat. Nagy munka, de nem lehetetlen behozni a 
hátrányt amibe vannak. Biztos, hogy ki kell egészíteni fizetős modulokkal, arra áldozni kell, és lehet 
venni skineket, felületeket, amiket két kattintással át lehet alakítani, testre lehet szabni. Ennek az ára 100 
$  modern  kinézetű  design,  mobilra  és  asztali  gépre  is  optimalizált  ez  a  wordpress  motor.  Olyan 
komponenseket kell használni, amiket valóban használnak. Hírlevél küldést nem erőltetné. Egy speciális 
saját  motor  kialakítása,  ami  dinamikusan  kezeli  az  oldalt  egészen  mást  területet  jelent,  annak  a 
leprogramozása közel egy millió forint. Jó példa a múzeum honlapja. Minden járható. El kell dönteni.  
Sok idő van, eleget  bosszankodtak már hogyan működött,  hogyan nem. Lehet  csinálni,  hogy minél 
gyorsabban valósuljon meg. Az, hogy milyen kinézete lesz, ha kiválasztanak valamit, akkor biztos az 
emberek egy részének tetszeni fog, egy részének nem. Látnak jó példákat önkormányzatoknál. Lehet a 
wordpress köré építeni. Sok komponens van. Az ami le volt írva, hogy az elektronikus saját fejlesztésű 
felületüket nem lehet beépíteni ez így nem igaz, mert ugyanúgy meg lehet hívni külön mappából. 

Wenner-Várkonyi Attila a hallottak alapján szívesen megbízná Szabó Zoltánt egyedi megbízással, aki ért 
is ehhez.

Szabó Zoltán nem akarja megcsinálni.

Wenner-Várkonyi Attila nagyon örülne neki. 

Szabó Zoltán szívesen koordinálja a dolgokat.

Wenner-Várkonyi Attila úgy gondolja hosszú idő van a választásig, mert jogosak a kritikák. Induljanak 
el ez ügyben. 
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Sárközi György mindenképpen szeretné, ha ebben változás lenne. Képviselő úr a kamerarendszernél is 
nagyon  sok  szakmai  segítséget  tudott  adni.  Szeretné,  hogy  ez  az  arculat  záros  határidőn  belül 
megalakulna  és  jobb honlap  keletkezne.  Támogatná,  akár  már  a  következő  testületi  ülésen  konkrét 
megállapodást vagy szerződés alapján valakit bízzanak meg. Szakmai segítséget adjon a képviselő úr, és 
lépjenek minél előbb.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy jogszabályilag is feleljenek meg minden előírásnak, mert ezek 
szerint még mindig nem. Olyan határozati javaslattal él, hogy készítsék el a következő ülésre a honlap 
fejlesztésre vonatkozó előterjesztést és kérik képviselő úr segítségét.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

156/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a városi honlap design tervezéséről

Kunszentmárton  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  városi  honlap  design 
tervezéséről szóló előterjesztést és úgy dönt, hogy elő kell készíteni a honlap fejlesztésére vonatkozó 
előterjesztést. 

Erről értesülnek: - Képviselő-testületi tagok
- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Szervezési, Humánpolitikai és Igazgatási Osztály,

A 32. napirendi pont tárgyalása:

Jauernik István elmondja, hogy meg kell próbálni a Többcélú Kistérségi Társulásból való kilépéssel 
kapcsolatosan rendezni az elszámolást ami nem történt meg. Szorgalmazná ezt, hogy addigra próbálják 
meg ezt rendezni, mire vége lesz a mandátumuknak. Nem lesz egyszerű dolog. Jelentős összegről van 
szó, a konzorciumi 25 millió Ft-ról, amit befizetett az Inno Szolnok Kft., ez a kistérségi számlán van.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy megnézik ezt.

A Képviselő-testület egyhangúlag – 8 igen szavazattal – a következő határozatot hozza:

157/      2019 .      (IV.25.) határozat  
a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató elfogadásáról
 
Kunszentmárton Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadja a 

151/2018.(V.31.), 55/2019.(II.28.), 57/2019.(II.28.), 64/2019.(II.28.),
77/2019. (III.14.), 95/2019. (III.28.), 98/2019.(III.28.) 

számú lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót.

Erről értesülnek: - Képviselő-testületi tagok
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- Wenner-Várkonyi Attila polgármester
- Dr. Hoffmann Zsolt jegyző
- KKÖH Műszaki, Vagyongazdálkodási és Pályázatkezelő Osztály,
- KKÖH Szervezési, Humánpolitikai és Igazgatási Osztály,
- KKÖH Pénzügyi és Adóügyi Osztálya,
- KKÖH Számviteli Osztálya

A 33. napirendi pont tárgyalása:

Dr. Fazekas Margit elmondja, hogy szépítik a várost. Kérdése, hogy a szökőkúttal mi a helyzet?

Wenner-Várkonyi Attila elmondja,  hogy a HACS támogatásra ítélte a pályázatot.  Nem érkezett  még 
hivatalos értesítés erről. Alpolgármester úr segítségét kérte, hogy minél hamarabb jöjjön értesítés, hogy 
tudjanak haladni. 

Fazekas János elmondja,  hogy Kovács  József  úrral  sikerült  kapcsolatba  lépnie,  akinek a  segítségét 
kérte, és aki a beszélt a MÁK-nál az illetékessel és bíznak abban, hogy felgyorsul a folyamat. Jó néhány 
kunszentmártoni vállalkozó már megkapta a támogatói határozatot. Ha ők is megkapják, akkor hozzá 
lehet kezdeni a munkálatokhoz. 

Imrei  István szeretné,  hogy  a  TV  legyen  jelen  a  Képviselő-testületi  ülésen  ezt  oldják  meg.  A 
polgármester urat kérjék fel, hogy tárgyaljon a tv-vel, hogy működjön ez a televízió. Sokan kérdezik 
miért nem megy. Meg kellene kezdeni talán a lobbizást a kungyalui elágazásnál a volt vágóhídnál a 
körforgalom kialakítását. Rengeteg balesetet lehetne megelőzni. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy két-három soros ülés lesz még ebben a ciklusban, biztos, hogy 
plusz pénzt kellene beletenni, a következő testületre bízná ezt. Szabó Zoltán képviselő felvetette, hogy a 
facebook-on lehetne online közvetítés olcsóbban.

Jauernik István javasolja nézzék meg a Sipos úrék teljesítik-e a szerződésben vállaltakat. Aggályos neki. 
Jelzi, ha nem teljesítik, akkor ne fizessenek.

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy  most  itt  kellene  vágóképet  készíteniük,  ezt  biztos  nem 
teljesítették. Ment a meghívó nekik, hívták őket. 

Jauernik István elmondja, hogy három hónapra visszamenőleg ellenőrizhetnék. Több mint 2,5 milliót 
fizetnek egy évben. Követeljék meg ami a szerződésben van.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy felírták maguknak.

Katona Zsolt elmondja, hogy a kivágott erdőrész a roncsderby pályánál ott még mindig nem ültette el a 
vállalkozó a magyar kőrist. Az az indoka, hogy nem kapott. Az a baj, hogy a tárcsázást sem végezte el. 
Pénzt sem kapott. Minden nap hívogatják. A talaj előkészítése sem történt meg, május közepén pedig itt 
van a roncsderby és ott is ígért fűt, fát, bokrot. A másik, hogy a gesztenyefasornál rönkök maradtak, arra 
kaptak  ígéretet  mezőtúri  vállalkozótól,  a  héten  már  biztos  nem tudnak  jönni.  Senkinek  nem kell  a 
gesztenyefa.  Az ültetés folyamatban van, leiskolázva megvannak az új facsemeték,  őszre pedig még 
jönnek. A kiszáradt fák pótlása is elkezdődött. Holnap reggel pedig kezdik a virágosítást. 
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Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy ha probléma lesz majd hozzák testület elé. Minden Deák Ferenc 
utcai  lakosnak  kiment  a  levél,  hogy  kicsit  vegyék  birtokba  a  fát  és  legyenek  szívesek  öntözni. 
Intelligensen kérték őket, bíznak abban, hogy nem lesz ezzel probléma. 

Jauernik István elmondja, ha már a 45-ös út lett említve, hogy óvatosan bánna a körforgóval. Tudja, 
hogy a város határában van, de az a Közút tulajdonában van. Sokkal fontosabbnak tartaná, hogy a 45-ös 
elkerülőt  szorgalmazzák.  Polgármester  úr  folyamatosan  küldi  e-mailen  a  válaszleveleket.  Amit 
januárban  elküldtek  Magyarország  Alaptörvényére  hivatkozva,  Magyarország  Kormánya  se  nem 
válaszolt időben, se nem válaszolt érdemben. Az utolsó válasz is megjött, lényege, hogy 2016-ban lejárt 
a terv,  érvényesíteni  többször nem lehet,  majd ha a Kormány dönt akkor.  Pedig azt  kérték,  hogy a 
Kormány döntsön, vagy ezt vagy azt mondjon róla. Államtitkárok válaszolnak, hogyha majd a Kormány 
dönt. De a Kormány akkor dönt, hogyha a minisztériumok előterjesztést készítenek a számára. Nem az 
Alaptörvény szerint működik a Magyar Kormány ezek szerint. Egy önkormányzati felterjesztés, amit az 
Alaptörvény biztosít  nem sokat  ér.  Nem tudja,  hogy milyen lehetőségük van ezután.  Valakitől  meg 
kellene  kérdezni,  hogy  mit  tehet  a  város  Képviselő-testülete  annak  érdekébe,  hogy  érdemi  választ 
kapjanak,  vagy  ebbe  az  ügybe  hova  forduljanak,  mit  tegyenek.  Volt  demonstráció,  aláírásgyűjtés, 
semmibe nézik őket. Az országgyűlési képviselő ezzel a kérdéssel abszolúte nem foglalkozik, az elmúlt 
6 évben nem tudta az akkori miniszterével megértetni, hogy mi a helyzet. Azt nyilatkozta a Kunszenti 
Hírekben is, hogy mire az M44-es elkészül, meglesz. Ezzel szemben itt van a válaszok, hogy se semmi.  
Lehet  mondani,  hogy az M44-nek melyik  szakasza készül  el,  mert  a Nagykőrösi  szakaszt  kivette  a 
Kormány.  Másik  képviselő  van  aki  képviselő  akart  lenni,  nem szívesen  fordulna  hozzá.  Például  a 
képviselőnek van olyan joga, hogy bármikor írásbeli kérdést tesz fel adott miniszternek, akkor annak 15 
napon belül  válaszolnia  kell.  Ezt  a  15 napot  be szokták tartani.  Szerinte  ez nem egy kényelmetlen 
kérdés.  Nem  tudja,  hogy  Boldog  István  vállalna-e  egy  ilyen  kérdést.  Ők  megfogalmazzák.  Azt 
javasolná, hogy azt a kérdést tegyék fel, hogy Mit tehet Kunszentmárton Város Önkormányzata annak 
érdekébe, hogy az Alaptörvény alapján beadott kezdeményezésre érdemi választ kapjanak?. Ezt tudják, 
hogy  2016-ban  lejárt,  tudják,  hogy  újra  kell  terveztetni.  Meg  tud  kérni  szocialista  országgyűlési  
képviselőt is, 15 napon belül kapnak rá választ, nem tudja, hogy előreviszi-e ez a dolgot. Azt szeretné, 
hogy Boldog István venne annyi fáradságot magán, hogy egy ilyen kérdést megfogalmaz, elküldi, elég 
egyértelmű, hogy az innovációs és technológiai miniszterhez kell fordulni. Röviden csak azt kérdezzék 
meg, hogy mit tehet Kunszentmárton Város Önkormányzata, hogy a város egyik legnagyobb problémája 
a  45-ös  elkerülő,  amely  meg  volt  tervezve,  engedélyeztetve,  ez  megépüljön.  Hátha  tudnak  olyant 
mondani amit nem tudnak, hogy mi az amit tehetnek, mert a lakosságot ez amit mondanak nem elégíti  
ki,  és őt sem. Jogos tanácsnok úr felvetése a körforgóval kapcsolatban, mert eddig a 44-esen jöttek 
végig, most az M44-esen jövők rámennek a 442-esre, a 442-es és a 44-es kereszteződésébe lehet, hogy 
nem lesz annyira veszélyes, mert többen jönnek majd a 442-esen, mint a 44-esen. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy megfogalmaznak egy ilyen levelet Boldog István országgyűlési 
képviselő úrnak. 

Szabó Zoltán elmondja,  hogy megfogalmazhatnak,  de felhívná az utolsó bekezdés  első mondatára a 
figyelmet, amit nyilván ő sem fogad el, de egyértelműen le van írva, hogy a 45-ös főút Kunszentmártont  
elkerülő szakasza nem szerepel a Kormány által megvalósítandó tervezett projektek között. Az, hogy 
volt egy ilyen terv, meg lejárt az tökmindegy, most ők ezt nem akarják. Írhatnak 28 levelet, meg az 
MSZP, meg bármelyik párt is támogathatja, szerinte ez a mondat mindent visz. Képviselő úr is mondta, 
hogy az eredeti tervektől eltértek már most is.
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Jauernik  István elmondja,  hogy  arról  van  kormányhatározat,  hogy  eltértek.  Nem  tudja,  hogy 
összegyűjtse-e,  hogy  azóta  mióta  ezt  ők  forszírozzák,  2015  óta,  hány  esetben  döntött  a  Kormány 
útépítésről, hány esetben döntött olyan fejlesztésről amely nem szerepelt, de hirtelen mégis bele kellett  
tenni. Mind jogszerű volt. Azzal van csak jogilag baj, hogy érdemben nem válaszoltak 30 napon belül.  
De ne ragozzák ezt mert úgysem mennek vele semmire. Összeszedhetik, hogy hány templomot újítanak 
fel Afrikában, meg Mexikóban. Gyűjtse össze, hány milliárd? Annak már az 1%-ából is már régen meg 
lehetett  volna csinálni.  Valamiért  ez itt  nem megy.  Lobbit mondja tanácsnok úr. Hát ekkora a lobbi 
erőnk. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy mindenképpen írnak egy ilyen levelet.

Imrei István elmondja, hogy most is több mint 3000 milliárd van olyan útépítésre ami nem volt tervezve 
az országban. Nem tudja, hogy miért nem lehet, vagy a képviselőjük nem dolgozik megfelelően erősen. 

Wenner-Várkonyi  Attila elmondja,  hogy megint  megjelent  a  BM pályázat,  200 milliót  kaptak,  nem 
biztos, hogy nyernek újból, de mindenképpen beadják. Hanem a hidat nem tudják még beadni, mert 
nincs belterületbe, de reméli az új testület beadja. Lehet járdára is beadni. Arra gondolt, hogy nem útra 
adnák  be,  hanem a  Hivatal  megszépült,  nem  tiltja  a  pályázat,  hogy  ezt  a  csúnya  aszfaltos,  néhol 
balesetveszélyes  járdát  felújítsák.  Erre  adnák be  térburkolattal.  Kérdése,  hogy ezzel  pályázhatnak-e, 
vagy úttal pályázzanak, vagy nézzenek járdaszakaszt. Előkészíthetik-e valamilyen szinten?

Dr. Péter Zsuzsanna elmondja, hogy 65%-os támogatás intenzitású az adóerőképesség miatt.

Wenner-Várkonyi Attila kérdése, hogy előkészíthetik-e így?

Jauernik István részéről igen, készítsék elő.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy a Kossuth utcai négy ingatlan nehezített bekötésénél eljutottak 
a Bácsvízig, csak a Bácsvíz azt mondja, hogy az önkormányzat bízzon meg külsős vállalkozót. Ezzel 
nem értenek egyet. 

Dr.  Péter  Zsuzsanna elmondja,  hogy  a  Bácsvíz  nem  saját  maga  vagy  alvállalkozójával  akarja 
kivitelezni,  bár  van  érvényes  árajánlata  az  Imrei  Kft.-től  kivitelezésre.  Nehezített  a  bekötés  csak  a 
Kossuth  utca  aszfalt  felvágásával  lehet  megvalósítani.  A  közművek  miatt  nem  lehet  átfúrásos 
rendszerrel megcsinálni. Később a garancia, a Bácsvíz fogja üzemeltetni is, keretmegállapodás is van, 
nem tudja, hogy merre menjenek tovább. 

Jauernik István kérdése, hogy van valami indok, hogy miért nem akarja csinálni?

Wenner-Várkonyi Attila válasza, hogy nincs. 

Dr. Péter Zsuzsanna elmondja, hogy a vezetőséggel nem beszéltek. Az itteni szennyvíztelep vezetőjével 
beszéltek, aki azt mondta, hogy a felettese Kecskeméten mondta azt, hogy a Bácsvíz nem szeretné ezt 
megcsinálni.  GFT-t  is  valószínűleg  majd  kell  módosítani.  Biztos,  hogy  többe  fog  kerülni,  mint 
amennyivel a GFT-ben szerepel. 

Jauernik István kérdése, hogy az milyen nagyságrendű a helyi szabályzat szerint?
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Dr. Péter Zsuzsanna elmondja, hogy mindenképpen beszerzési eljárást kellene kiírniuk, nettó 5 millió 
Ft-ot meghaladja. A Bácsvíznél ez más. 

Jauernik  István elmondja,  hogy  hagyják  meg  ezt  a  következő  Képviselő-testületnek.  GFT-be  így 
tervezték, marad pénz is. 

Wenner-Várkonyi Attila kérdése, hogy hozhatja-e májusba, mert most később érkezett, az ivartalanítási 
akciót,  mert  a  pénz  elfogyott.  Hivatalos  kérés  még nem érkezett  hozzá,  de  tud róla.  Jól  működött.  
100.000,- Ft, nem volt nagy összeg, hozhat-e ilyen előterjesztést?

Jauernik István kérdése, hogy ez kutya és macska is?

Wenner-Várkonyi Attila válasza igen.

Dr. Hoffmann Zsolt elmondja, hogy 5000,- Ft/eb vagy macska. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy akkor hozza. Még egy kérdés, július 20. Roma Nap, helyszín. 
Ebben egyedül nem dönt. Két évvel ezelőtt a főtéren nagyon felháborító volt a dolog. Nem azzal van a  
baj, hogy rendeznek, hanem, hogy óriási volt a hangosítás, a hangzavar, nagyon sok ember nyugalmát 
megzavarták. A helyszínnel és a hangerővel volt baj. Már most menjenek a dolgok elé, egyedül nem 
akar  ebben  dönteni.  Kaptak  rá  pénzt,  meg  lehetőséget  biztosítsanak,  de  a  lakosság  kedélyeit  ne 
borzolják. 

Jauernik István kérdése, hogy ahol tavaly az idősek napja volt? 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy az ő területük, de ha a lovasok azt mondják, hogy nem, akkor 
az megint nehéz helyzet. 

Dr. Fazekas Margit a köröspartra gondolna, le lehetne vinni oda a rendezvényt, áram is van. 

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy ők is gondoltak a köröspartra. 

Jauernik István elmondja, hogy az meg az Ipari Parknak van üzemeltetésre adva. 

Szabó Zoltán úgy gondolja, hogy valamelyik rendeletben van a hangerővel kapcsolatos szabályozás, 
mérni  kell  és  betartatni.  Ha a  Sportnapot  odaviszik  a  köröspartra,  akkor  nekik  is  jó  az,  azt  tudják 
felajánlani, és szabályozzák tízig mehet a hangerő, tíz után pedig mivel vannak emberek akik pihenni 
szeretnének onnantól kezdve meghatározzák azt a 80 decibelt, érdemes mérőműszert vinni.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy sátrat is kérnek, színpadot is, padot is. 

Szabó Zoltán elmondja, hogy a hangerőt szerinte tudják szabályozni.

Imrei István elmondja, hogy majd utána polgármester úrhoz fognak menni, hogy engedje el a bírságot. 

Gácsiné Bozsik Magdolna elmondja, hogy ott van a konténer is. Amikor a főtéren volt hova lehetett 
menni illemhelyre?
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Fazekas János elmondja, hogy nyitva volt a Köztársaság tér 8..

Gácsiné Bozsik Magdolna elmondja, hogy lehetne most is akkor.

Wenner-Várkonyi Attila kérdése, hogy mit mondjon a sátor kérdésben?

Dr. Fazekas Margit elmondja, hogy annak van értéke, bérbe lehet adni, amennyiben kárt okoznak benne 
kötelesek megtéríteni.

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy nem adhatják oda, nem városi rendezvény, nem adhatják bérbe 
a pályázat miatt. A színpadot viszont odaadhatnák.

Katona Zsolt elmondja, hogy neki elmondták, hogy nagyon sok mindent szeretnének, de nem tudnak 
olyan értelembe felelősséget vállalni, hogy őrizni nem tudnak semmit sem. Ő is mondta nekik, hogy ne 
képzeljék el, hogy szombat délután majd mennek és összepakolnak. 

Wenner-Várkonyi Attila szerint a színpadot adják oda, és akkor padokat se, mert ha összetörnek nem 
tudnak mit kezdeni vele, a köröspartot pedig az Ipari Park Kft.-vel beszéljék meg. Ezt fogja mondani  
válasznak.

Jauernik István elmondja, hogy a konténert az Ipari Park Kft.-nek nem kell odaadnia, mert az 10-12 fős 
kenus csoportokra van tervezve, méretezve, az ilyen rendezvényre nem alkalmas.

Szabó Zoltán elmondja, hogy akkor legyen már úgy, ahogy neki a roncsderbínél,  hogy bérelnie kell 
TOI-TOI-t.  Ha  ezeket  a  szabályokat  elfogadja,  hogy  megfelelő  wc-t  biztosít,  megfelelő  hangerőt 
biztosít, ezeket vállalja, akkor mehet a rendezvény. 

Több napirendi pont nincs.
Wenner-Várkonyi Attila polgármester az ülést berekeszti. A Képviselő-testület zárt ülés keretében 
folytatja a munkát.

Kmf.

Wenner-Várkonyi Attila Dr. Hoffmann Zsolt
polgármester jegyző
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